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Milí spoluobčané,

Jaro máme v plném proudu a s ním vychází i další číslo na-
šeho čtvrtletníku. Dovolte mi vás informovat o tom, co se chystá 
a na čem se posledního čtvrt roku pracuje. 

Společenské akce:
I v tomto roce probíhaly plesy, košt slivovice, mariášový 

turnaj, fašank, hasičské závody a další.
Všem pořadatelům těchto akcí moc děkuji a děkuji lhot-

skému hokejovému týmu za historický úspěch v hokejové ama-
térské lize, kde se dostali do finále play off. Hokejistům děkuji 
za skvělou reprezentaci obce a také děkuji fanouškům, kteří při 
hokejovém zápase vytvořili skvělou atmosféru.

Kompostéry do domácností, štěpkovač:
Pro podporu domácího kompostování biologicky rozlo-

žitelného odpadu v kompostérech a tím eliminovat ukládání 
biologického odpadu do popelnic na komunální odpad, máme 
v plánu pořídit do domácností kompostéry (pro občany zdar-
ma).

Pořízení kompostérů je závislé na zájmu občanů a na zís-
kání dotace z Operačního programu Životní prostředí 2021–
2027.

Abychom zjistili, kolik majitelů RD má zájem o komposté-
ry, provedli jsme průzkum formou dotazníku.

Zájem projevilo 175 RD. Kompostéry z dotace lze pořídit i 
ke komunitnímu kompostování tzn. že kompostéry mohou být 
umístěny na zahradě ZŠ, MŠ i na hřišti.

Z uvedené dotační výzvy máme v plánu pořídit i štěpko-
vač na drcení větví. Štěpkovač by byl pro občany k dispozici 
ve stanoveném čase např. v prostoru Močidel, kde plánujeme 
mít menší kompostárnu. Kompost nebo štěpka bude využit pro 
potřeby občanů. Pokud má ještě někdo zájem o kompostér, ať 
se přihlásí na obci.

Dotační výzva je dána tak, že minimální výše výdajů je 500 
tis. Kč bez DPH s tím, že hodnota štěpkovače nesmí být dražší 
než pořízené kompostéry.

O získání, nebo nezískání dotace, budete informováni.

Pořízení váhy na sběrný dvůr
Obec není povinná zajistit ukládání stavebního materiálu 

na sběrném dvoře. I přesto má každý občan možnost uložit na 
sběrném dvoře 100 kg stavebního odpadu ročně (služba pro 
občany). Vzhledem k tomu, že dochází k dohadům, co se týká 
množství uložené suti, máme v plánu pořídit „přenosnou váhu 
pro vážení silničních vozidel“. Tímto bychom přesně evidova-
li uložený odpad na sběrném dvoře, především stavební. Dále 
bude možnost uložit stavební suť na sběrném dvoře i přes limit, 
ale bude zpoplatněn. Opět jde o službu pro občany, aby ne-

museli pro uložení menšího množství 
stavební suti hledat odběratele.

Veřejné prostranství
Děkuji všem, kteří udržují veřejný 

prostor před svým rodinným domem 
a nejen tam. Tím mám na mysli sečení 
trávy, shrnutí sněhu, zametání. Všem za toto děkuji a vážím 
si toho, že udržujete naši obec hezkou. Také děkuji členkám 
Červeného kříže za tradiční úklid prostranství hřbitova a okolí 
kostela.

Co se týče sbíraní exkrementů po svých psích mazlíčcích, 
úklid bohužel není pravidlem. Jsou takoví, kteří psí exkremen-
ty nechávají u chodníku, u mateřské školky, u hřiště, u relaxač-
ní zóny v květinových záhonech a podobně. Důrazně žádám a 
upozorňuji, aby si majitelé po svých mazlíčcích vždy uklidili.

Všem, kteří tak činí, děkuji.

Parkování
Znovu žádám řidiče a upozorňuji, že chodník není určen k 

parkování osobních aut.

Defibrilátor
Obec pořídila defibrilátor, který dokáže znovu “nahodit“ 

srdce při náhlé srdeční události. Je umístěn na štítové stěně ha-
sičárny, takže je veřejně přístupný.

Aby bylo občanům vysvětleno, jak zařízení funguje, tak 
jsme uspořádali občanům školení i s použitím defibrilátoru.

Výběr defibrilátoru obstaral velitel jednotky sboru dobro-
volných hasičů Marek Miklíček. Více se dočtete v článku pana 
Stanislava Dufky.

Slovo starosty
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Obr. 1 Defibrilátor – umístění, foto RT
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Pronájem pohostinství
Na základě zveřejněného záměru „Pronájem pohostinství Na obec-

ním“, se přihlásil jeden uchazeč pan Ondřej Kotačka, který splnil podmín-
ky výběrového řízení. 

Pro nového nájemníka jsme prostory hospody opravili. Například 
oprava stěn a výmalba, výmalba fasády u vstupu do hospody (podbi-
tí, okapový žlab), pořízení nových interiérových dveří, pořízení nových 
úspornějších LED osvětlení, servis plynového kotle, nátěr otopných těles, 
zprovoznění pánských pisoárů a oprava všech toalet, pročištění kanalizace. 
Většinu prací, pokud to šlo, provedli zaměstnanci obce v průběhu února.

V plánu je také zkulturnit prostor před pohostinstvím, a to velkými 
květináči osázenými stromy a květinami.

Novému nájemníkovi Ondrovi přeji, ať se daří v podnikání.

Obr. 2 oprava prostor pohostinství Na obecním; Obr. 3 prostory pohostin-
ství po opravě ; Obr. 3a prostory pohostinství po opravě, foto RT

Obr. 3 prostory pohostinství po opravě ; 

Obr. 3a prostory pohostinství po opravě, foto RT

INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU
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Na čem se pracuje:
•    Rekonstrukce  šaten v ZŠ 

Žáci na ZŠ budou mít nové šatny. Projekt stavebních prací zpracovala paní Jana 
Křižanová. Design nábytku zpracovala paní Vladimíra Bukvicová. 

Modernizace spočívá ve stavebních pracích, jako je sádrokartonový podhled s 
novým osvětlením, nové omítky stěn vč. výmalby, oprava podlah s novou podlahovou 
krytinou, elektrikářské práce, nátěr otopných těles, zárubní, nové interiérové dveře. 
Stavební práce provádí firma STAMOS Uherské Hradiště, spol s r.o., která byla vybrá-
na na základě výběrového řízení s nejnižší cenou: 291 266 Kč s DPH.

Nábytek bude vyroben a dodán prostřednictvím firmy Stolařství Miroslav Marek, 
která byla vybrána na základě výběrového řízení s nejnižší cenou 338 161 Kč s DHP.

Termín dokončení stavebních prací do 4. dubna a termín dodání nábytku do 21. 
dubna. 

Na tento investiční záměr bylo zažádáno o dotaci z Programu rozvoje venkova ČR 
(přes MAS), kde je dotace přislíbena ve výši 450 tis. Kč.

Děkuji vedení školy za spolupráci.

•   Relaxační zóna je již otevřena. 
Na základě provedené revize herních 

prvků byly prostřednictvím obecních pra-
covníků odstraněny závady na herních prv-
cích v relaxační zóně. Na základě požadavku 
dětí a maminek budou v relaxační zóně do-
plněny další houpačky.

•  Dále byly rozmístěny lavičky na ve-
řejném prostranství. Navíc byly doplněny i 
další lavičky na základě požadavku seniorů.

•  Čistí se prostor navrch Hájku podél 
cesty ke Včelařskému centru.

Pracovníci obce tento prostor vyčistili 
od náletových dřevin, kde byly odstraněny 
i suché stromy. V této lokalitě máme v plá-
nu obnovit třešňovou alej výsadbou nových 
stromů.

•  MŠ
Na základě požadavků vedení MŠ byly 

na zahradu Mateřské školy doplněny herní 
prvky, a to skluzavka, zemní trampolína a 
domeček pro děti. Dále máme v plánu vý-
měnu oplocení ze strany od cesty, rekon-
strukce chodníku k budově MŠ (v provedení 
barevné dlažby). Ve spojovací chodbě (krč-
ku) MŠ rekonstrukce podlahy. 

Děkuji vedení MŠ za spolupráci. 

Obr. 4  vizuální návrh zrekonstruovaných šaten

Obr. 5  práce při rekonstrukci šaten

Obr. 6 Čištění prostoru v Hájku směrem ke Včelařské základně

INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU
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Obr. 7. nová skluzavka v zahradě MŠ Obr. 7a nová skluzavka v zahradě MŠ

Zpracovávané projekty:
-  Územní plán:

Proběhlo společné jednání. Nyní probíhá vyhodnocení a 
zpracování připomínek občanů a dotčených orgánů ve společ-
ném jednání o územním plánu. Nyní probíhá příprava doku-
mentace pro veřejné jednání (projektant Ing. L. Sawický).

-  Místní komunikace ul. Řádek II. etapa:
Jedná se o část ulice Řádek od RD Hyrákových po ENAPO.  
V této trase bude doplněn v chybějícím místě nový chodník, 
zrekonstruován stávající chodník a zrekonstruována místní ko-
munikace. (projektuje Ing. Jaroslav Kunčík).

-  Rekonstrukce uličního prostoru ul. Hájek, chodník 
Chříb:

Jedná se o rekonstrukci místní komunikace od křižovatky 
u mostu k Hájku po odbočku do ulice Školní.

S tím souvisí rekonstrukce chodníku při této komunika-
ci. Vybudování nových podélných parkovacích stání při této 
komunikaci. Součástí tohoto projektu je i vybudování nového 
chodníku, který bude propojovat ul. Chříb a Hájek (přes most). 
(Projektuje Ing. Miroslav Sukup).

-  Chodník podél silnice III/4991 v ul. Chříb II. etapa:
Jedná se o projekt, který řeší rekonstrukci stávajícího chod-

níku, a to v trase od RD Doležalových po RD Hubíkových. Dále 
řeší nová parkovací stání podél hlavní komunikace na protileh-
lé straně rekonstruovaného chodníku. Projekt řeší i nový chod-
ník k průmyslové zóně a nové autobusové zastávky u průmys-
lové zóny.  (Projektuje Ing. Miroslav Sukup)

-  Veřejného osvětlení v ul. Chříb I. etapa:
Tento projekt navazuje na projekt společnosti EG.D, a.s., 

který řeší obnovu nízkého napětí (NN) tzn. nadzemní vedení 
NN bude zrušeno a nově uloženo do země, tím pádem bude 
zrušeno i nadzemní vedení pro veřejné osvětlení. Při této pří-
ležitosti, a v souběhu se zmíněnou stavbou, provedeme nové 
veřejné osvětlení a položení chrániček pro optický kabel. Jedná 
se o trasu od RD Hubíkových po RD Endrychových. 

(Projektuje M Plus elektro p. Dočekal)

-  Veřejného osvětlení v ul. Chříb II. etapa:
Tento projekt navazuje na výše zmíněný projekt Rekon-

strukce chodníku ul. Chříb, kde při realizaci chodníku bude 
souběžně řešeno i nové veřejné osvětlení a chráničky pro op-
tický kabel.

(Projektuje M Plus elektro p. Dočekal)

-  Veřejného osvětlení ul. Řádek:
Tento projekt navazuje na výše zmíněný projekt Místní ko-

munikace ul. Řádek (chodník + MK). Řeší nové veřejné osvět-
lení v trase od RD Hyrákových po ENAPO. Při realizaci nového 
chodníku a rekonstrukce chodníku bude realizováno i nové ve-
řejné osvětlení a chráničky pro optický kabel.

(Projektuje M Plus elektro p. Dočekal)

-  Veřejného osvětlení ul. Dědina:
Tento projekt navazuje na projekt společnosti EG.D, a.s. kte-

rý řeší obnovu nízkého napětí (NN) v ulici Dědina na pravé stra-
ně směrem od OÚ. Tzn. nadzemní vedení NN bude zrušeno a 
nově uloženo do země. Při této příležitosti nadzemní optický ka-
bel, který nyní vede mezi stávajícími sloupy veřejného osvětlení 
a nový kabel pro VO vložíme do společné rýhy při rekonstrukci 
NN. Optický kabel přivedeme k jednotlivým RD.  Dále zrekon-
struujeme stávají sloupy VO, případně doplníme a vyměníme 
stará svítidla za nová. (Projektuje M Plus elektro p. Dočekal)

-  Nové strojně stírané česle do stávající čerpací sta-
nice ČOV

Tento projekt řeší z hlediska charakteru odpadních vod vý-
měnu stávající nevhodné technologie ve vstupní čerpací stanici 
ČOV. Stávající česle neslouží jako mechanická ochrana čerpa-
del ve vstupní ČS, která se neustále ucpávají. Po každém zvýše-
ném přítoku odpadních vod (vždy po dešti) dojde k ucpání sa-
cích částí čerpadel nečistotami (hadry, klacky, igelit). Po takové 
události musí obsluha čistírnu odstavit, čerpadla vytáhnout, 
rozebrat a vyčistit. Odstavená ČOV v kombinaci s trvajícími 
srážkami představuje riziko pro vodní tok (hrozí přepadání od-
padní vody). Řešením je instalace nových strojních stíraných 
česlí do stávající čerpací jímky, tedy bez dalších stavebních 
úprav. Česle musí být dimenzovány na projektovaný přítok na 
ČOV a musí být v provedení do venkovního prostředí – tedy 
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s vyhřívacím topným kabelem pro zimní období. (Projektuje 
společnost Aquatis a.s.)

- Fotovoltaika na objektech patřící obci:
Legislativa i dotace na fotovoltaiku se stále vyvíjí. U EG.D, 

a.s. máme nyní zažádáno o připojení výrobny elektřiny FVE k 
distribuční soustavě na tyto objekty: 

- Obecní úřad - (již máme k projednání Smlouvu s 
EG.D, a.s. pro odběr a výrobu elektřiny 29,9 kW)

- Základní škola – zatím bez vyjádření
- Mateřská škola – (vyjádření EG.D, a.s. k žádosti  - není 

možné výrobnu FVE připojit k distribuční soustavě z důvodu 
nedostatku kapacity zařízení pro distribuci, a to konkrétně v 
transformační stanici T3 MŠ. Pro stejné místo je však možno 
připojit a trvale paralelně s distr. soustavou provozovat mik-
rozdroj v režimu zjednodušeného připojení, tj. bez dodávky 
elektřiny do sítě s povolenými krátkodobými přetoky elektřiny 
do distr. soustavy)

- Sportovní hala – (vyjádření stejně jako u MŠ)
- Pečovatelský dům – (vyjádření stejně jako u Obecního 

úřadu – návrh smlouvy)

- Budova sportovců a hasičů
Fotovoltaika je řešena se společností NOEL, a to komplex-

ně i co se týká vytápění. Na realizaci fotovoltaiky budeme žádat 
o dotaci.

Strategické dokumenty, pasporty, obce:
V rámci dotačního programu „Posílení strategického řízení 

v Mikroregionu Ostrožsko – Veselsko“ máme zpracované tyto 
strategické dokumenty pasporty:

Pasport komunikací, Pasport dopravního značení, Pasport 
veřejného osvětlení, Koncepce veřejného osvětlení, Pasport ze-
leně, Koncepce rozvoje zeleně, Studie nakládání s odpady. 

Uvedené dokumenty si můžete prohlédnout na webových 
stránkách obce. 

Dále nás čekají např. opravy chodníků, a to v:
ul. Hájek pod lesíkem; ul. Býčiny (v uličce); ul. Zahrada; ul. 

Družstevní…
O dalších plánovaných záměrech budete postupně infor-

mováni v dalších číslech zpravodaje. 
Ing. Roman Tuháček

Starosta obce

Další informace o naší obci 
naleznete na:

www.ostrozskalhota.cz
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První vítání občánků v naší obci se v letošním roce uskutečnilo poslední únorovou neděli. Děti vítaly matrikářka 
Hana Havlíková a Ludmila Dominiková. Do slavnostního dopoledne se zapojily i přednášející děti z naší školy.

Na obci 26.2.2023 byli slavnostně přivítáni:
Eliška Bučáková a Bohumil Michalec se synem Jonášem.

Monika a Lukáš Poláškovi se synem Eliášem.
Hana a Tomáš Novotní s dcerou Elenou.

Naše obec přivítala nové občánky

Vítání občánků se první únorovou neděli zúčastnily tři páry. Foto: Stanislav Dufka.

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
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z Ostr. Lhoty  
do Uherského Hradiště
4.13   prac. dny        
5.00   prac. dny        
5.11   prac. dny-Hluk
5.16   So+Ne             
6.00   prac. dny        
6.39   prac. dny        
7.05   prac. dny        
7.20   So+Ne                   
8.55   prac. dny              
10.55 prac.dny                
12.08 prac. dny               
12.35 So+Ne                   
12.45 prac.dny                
14.19 prac. dny                
14.56 prac. dny-Hluk     
15.25 prac. Dny
16.20 So
16.55  Ne
17.25  prac. dny
18.12  prac. dny-Hluk
19.45  prac. dny
20.27  prac.dny
22.46  prac.dny

z Uherského Hradiště  
do Ostr. Lhoty
4.50 prac. dny            
5.30 prac. dny            
6.40 prac. dny          
6.50 So+Ne               
8.20 prac. dny          
10.00 prac. dny+So 
11.00 Ne                   
11.30 prac. dny        
13.15 prac. dny        
14.20 prac. dny        
14.55 prac. dny        
15.00 So
15.25 prac. dny    
16.15 prac. dny
16.20 Ne
17.45 prac. dny
19.10 So+Ne
19.15 prac. dny 
21.40 prac. dny
22.55 prac. dny

z Ostrožské Lhoty do Hluku
5.11 prac. dny          
6.04 prac. dny         
6.16 prac. dny           
13.46 prac. dny         
14.56 prac. Dny
15.49 prac. dny
18.12 prac. dny 
22.02 prac. dny
23.16 prac. dny

z Hluku do Ostrožské Lhoty
4.07 prac. dny       
6.33 prac. dny        
12.02 prac. dny      
14.13 prac. dny
15.13 prac. dny
20.19 prac. dny 
22.41 prac. dny

z Ostr. Lhoty  
do Veselí nad Moravou
5.10 přestup ONV   
6.00 přestup ONV   
7.05 přestup ONV   
8.55 přestup ONV   
10.55 přestup ONV 
12.45 přestup ONV 
14.19 přestup ONV 
15.25 přestup ONV
17.25 přestup ONV
20.27 přestup ONV

z Veselí nad Moravou  
do Ostr. Lhoty
4.35 přestup ONV        
5.40 přestup ONV        
6.30 přestup ONV         
7.15 přestup ONV        
9.20 přestup ONV        
10.30 přestup ONV
14.25 přestup ONV
15.25 přestup ONV
17.25 přestup ONV
22.12

Odjezdy autobusů

Společenská kronika
80 let

Marie Zelená, č.p. 294
Ludmila Bachanová, č.p. 11

Marie Bartošová, č.p. 187
Alena Kapustová, č.p. 448

Ludmila Páčová, č.p. 28

91 let
Božena Lopatová, č.p. 417

93 let
Vlasta Žajdlíková, č.p. 250

Noví občánci
Eliáš Malina, č.p. 225
Jan Pavelka, č.p. 544
Tomas Pešík, č.p. 523
Filip Laga, č.p. 198

Úmrtí
Petr Radoch, č.p. 330
Ivan Miroš, č.p. 380
Anna Miklíčková, č.p. 383
Pavla Machalová, č.p. 436

BLAHOPŘEJEME
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Tříkrálová sbírka. Jste tu, abyste udě-
lali dobro pro potřebné, řekl farář kole-
dníkům

K+M+B. Tři známé litery nejsou 
začáteční písmena jmen králů Kašpara, 
Melichara a Baltazara, jak se občas ně-
kdo mylně domnívá, ale jsou zkratkou 
latinského Kyrios mansionem benedicat 
– Pane, žehnej tomuto domu. To psali 
koledníci na dveře domů v naší Lhotě.

Tříkrálová sbírka, která je největší 
dobrovolnickou akcí v České republice, 
proběhla o první sobotě letošního roku 
také v naší obci. Sbírku každoročně orga-
nizuje Charita České republiky.

Tříkrálová sbírka.  
V naší Lhotě padl rekord – vybralo se 65 430 korun
Letos padl v naší Lhotě podle koordinátora Tříkrálové sbírky Václava Hájka 
rekord. Lhoťané přispěli do pokladniček 65 430 korunami, což je o téměř deset 
tisíc víc než vloni, kdy se tam vybralo 55 970 korun. Všem moc děkujeme!!!

„Máme jako vždycky dvanáct sku-
pin. Dětí by mělo být 44 až 46. Každá 
skupinka už má dlouhodobě svůj rajón,“ 
prozradil jeden z organizátorů sbírky 
Václav Hájek. 

Všem požehnal v kostele farář Mi-
roslav Reif, který připomněl příběh Tří 
králů a krátce promluvil ke koledníkům.

„Věřím, že vás ze žádného domu ne-
vyhodí. Jste tu, abyste udělali velké dobro 
pro potřebné. Všem, kteří vás obdarují, 
tak poděkujte,“ řekl lhotský farář. Po ne-
zbytném společném focení vyrazili ko-
ledníci do ulic naší Lhoty. 

Tříkrálová sbírka, která je největší dobrovolnickou akcí v České republice, proběhla o první sobotě letošního roku také v naší obci. Foto: std.

Výsledky sbírky za uplynulé roky:
2022 – 55 970 Kč
2021 –  31 318 Kč  

(neproběhlo klasické koledování)

2020 – 46 773 Kč
2019 – 44 024 Kč
2018 – 39 538 Kč

Tříkrálová sbírka byla poprvé v naší 
obci v roce 2001. Chodí dvanáct skupi-
nek. Není pravidlo, že každá skupinka 
má tři koledníky. Organizátoři přidávají 
do skupinek menší děti. Chodí třeba pět 
nebo šest dětí v tříkrálové skupině. 

Stanislav Dufka

FARNÍ SPOLEČENSTVÍ
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Vánoční koledování je stříbro Lhoty, řekl farář
Na první svátek vánoční, nebo chce-

te-li na Boží hod, se v kostele svatého 
Jakuba Staršího v naší Lhotě uskutečnilo 
Vánoční koledování. Ve svátečním odpo-
ledni se představily děti s vánoční scén-
kou, kterou nacvičila Vlaďka Radochová.

Dál vystoupily děcka z Kameňáčku, 
Děvčice z Háječku, zahrála CM Višňa s 
primášem Františkem Hájkem a zazpíval 
mužský pěvecký sbor.

Obohacením bylo pěvecké vystoupe-
ní sester Daňhelových. Součástí progra-
mu bylo také vyhlášení výsledků aktivity 
„Lhotská poznávačka aneb po stopách 
Šuránkových“.

Celým vydařeným odpolednem slo-
vem provázely Hana Machová a Lucie 
Křápková.

Na závěr si vzal slovo lhotský farář 
Miroslav Reif. „Musím pochválit organi-
zátory. Mnozí to dělají při své práci, je to 
obdivuhodné. Vaše aktivity jsou neuvě-
řitelné. Vánoční koledování je takové ro-
dinné stříbro Ostrožské Lhoty. Snažte se 
v tom pokračovat,“ vyzval organizátory 
Miroslav Reif. 

Stanislav Dufka

Myšlenka dobrá, ale jak ji uskuteč-
nit? Jak připravit hru, která by byla tro-
chu k světu a zaujala celou rodinu!

Po prvotním zaleknutí se úkolu jsem 
se do toho na zkoušku pustila. Obecní 
úřad náš počin uvítal a slíbil finanční po-
moc v podobě cen. Za vydatné pomoci 
Lidušky a další maminky Hany Macho-
vé, vzniklo jedenáct stanovišť rozmístě-
ných po Lhotě. Prvoplánově vytvořené 
pro mladou generaci, ale zúčastnit se 
mohl kdokoli, klidně i přespolní. 

Lhotská poznávačka Antonína Šuránka
Během podzimu přišla Ludmila Pavelková s nápadem uspořádat aktivitu, 
která by přímo ve Lhotě přiblížila osobnost Antonína Šuránka. Nenáročnou 
aktivitu nejen pro děti, ale klidně i pro dospělé. 

Na každém stanovišti byla mj. krátká 
informace o P. Šuránkovi, takže se účast-
níkům naskytla možnost udělat si během 
přibližně 3 km dlouhé vycházky ucelený 
obrázek o jeho pouti životem. Soutěživé 
typy mohly navíc po dobu pěti týdnů vy-
razit do ulic s „hrací kartou“ a postupně 
doplňovat křížovku a splnit další úkoly. 
Pak už jen stačilo vhodit vyplněný arch 
do schránky obecního úřadu a čekat na 
vyhlášení výsledků. 

Přehnané iluze o počtu účastníků ni-
kdo neměl, takže 10 odevzdaných „hra-
cích karet“ bylo slušné skóre. O to bylo 
jednodušší určit, kdo bude oceněn. Vy-
hráli všichni! 

Vyhlášení a předání cen proběhlo v 
rámci vánočního koncertu. Oceněné děti 
byli upřímné a všechny svorně uvedli, 
že se jim poznávačka líbila, ale byla moc 
„dlůhá“. 

Naopak někteří rodiče byli ze společ-
né procházky nadšení. Trasa je zavedla 
na místa, kam se mnohdy běžně nedo-
stanou. A jako bonus zjistili zajímavou 
informaci o daném místě.  

Foto: std

FARNÍ SPOLEČENSTVÍ
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FARNÍ SPOLEČENSTVÍ

Jestli si aktéři z jeho života něco za-
pamatovali, raději nikdo nezkoušel. Po-
kud si uvědomili, že socha připomínající 
P. Šuránka, byl ještě docela nedávnou re-
álnou postavou, tak to mělo smysl.  

Jedním z úkolů bylo napsat kra-
tičkou báseň, minimálně čtyři verše. 
Psaním básní se totiž věnoval i sám 
P. Šuránek. Básničku, kterou napsala 
prvňačka Kamilka (určitě za vydatné 
pomoci dospělých, což nebylo proti 
pravidlům) si můžete přečíst. 

Naše Lhota krásná je,
každý ji tu miluje. 
Každý den se projdu v ní, 
hned se mi den rozjasní. 
Kostel také krásný má, 
hezky se v něm rozjímá. 

120 let tomu už, 
co narodil se zde téměř svatý muž. 
Antonín, jeho jméno je, 
každý ho tu kvituje. 
Socha jeho Lhotu také zdobí, 
málokdo se na ni zlobí. 

Každý kdo to tady pozná směle, 
cítí se tu hezky vřele. 
Milí lidé žijí v ní, 
dobré srdce mívají. 
Přijďte také poznat ji, 
přesvědčit se, co uvnitř srdce skrývají. 

připravila Alka Skřenková
Děti byly oceněny při vánočním koncertě v kostele. Foto: Stanislav Dufka.

Během vánočních dnů určitě návštěvníkům poutního mís-
ta neuniklo nové sousoší Svaté Rodiny – Ježíše, Marie a Josefa, 
které je umístěno poblíž kaple. Pokud vám nevyšlo vypravit 
se na Antonínek během svátečních dnů, nemusíte být smutní. 
Sousoší zde bude celoročně a prohlédnout si ho můžete tře-
ba o pouti. Je darem Sekulárního františkánského řádu a na 
potřebnou částku se složili malí i větší dárci. Dřevo věnovaly 
arcibiskupské lesy. Sochy v životní velikosti vytvořili řezbáři 
Vít Vavřiník ze Strážnice a Ladislav Sedláček z Modré. K insta-
laci došlo u příležitosti blížícího se 800. výročí prvního „živého 
betléma“, který v italském Grecciu roku 1223 zinscenoval sv. 
František z Assisi.

Alka Skřenková

Svatá Rodina na Antonínku

škola

Foto: Alka Skřenková
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KULTURA

21. února a 22. února 2023 nás ve 
škole navštívila paní Mgr. Lenka Kar-
hanová se svojí tvorbou. Vydala něko-
lik básnických sbírek. Svým autorským 
čtením nás vtáhla do tajů poezie. Žáci 
se zaujetím poslouchali její básničky, ať 
už ty klasické nebo ty kratší, tak zvané 
haiku. Básně nás provázely známým 
krajem, popisovaly krásy přírody. Za-
mýšleli jsme se společně nad smyslem 
života, nad vztahy, přírodou. Diskuto-

Autorské čtení poezie s Lenkou Karhanovou
vali jsme, jak je důležité umět pozoro-
vat přírodu a naslouchat jí.

V hodinách literatury se poezií bu-
deme nadále zabývat. Zkusíme si vlastní 
básnickou tvorbu. Věřím, že si při práci 
s poezií užijeme spoustu zábavy i zamy-
šlení a pokusíme se své prožitky ztvárnit 
také výtvarně. Žáci měli řadu dotazů na 
praktické věci okolo básnické tvorby. Jak 
dlouho báseň vzniká? Kolik stojí vydání 
básnické sbírky? Proč jste básně začala 

Lenka Karhanová u poetického místa pod Anto-
nínkem. Foto: Stanislav Dufka.

Svým autorským čtením nás vtáhla do tajů poezie.

psát? Paní Mgr. Karhanová trpělivě od-
povídala na zvídavé otázky. Myslím, že 
jsme si hodiny při autorském čtení všich-
ni moc užili a odcházeli jsme obohacení 
o řadu nových informací i emocí, které v 
nás básně vyvolaly. 

Hana Bartošíková

Pro velký ohlas na přednášku doc. 
PhDr. Luďka Galušky, CSc. o Velké Mo-
ravě uspořádalo Centrum otevřená ško-
la dne 9. 12. 2022 navazující přednášku 
s názvem Cyril a Metoděj, život, doba a 
dílo.

Velký počet zájemců si vyslechl za-
jímavou přednášku o původu a životě 
těchto dvou významných osobností pro 
naši historii. 

Dozvěděli jsme se spoustu detailů z 
jejich života, které překvapily i některé 
„znalce Velké Moravy v době panování 
knížete Rostislava“.

Přednášející vyzdvihl, že nejstarší 
slovanská abeceda hlaholice byla vytvo-
řena již před rokem 863 pro Slovany žijí-
cí v okolí Soluně.

Mimo to, že Konstantin a Metoděj 
putovali po nám blízkém okolí včetně 

Zajímavosti ze života Cyrila a Metoděje
Velehradu, tak oba misionáři urazili bě-
hem svého života tisíce kilometrů, čímž 
se zařadili mezi největší cestovatele teh-
dejší doby.

Bylo položeno mnoho otázek, které 
byly odborně zodpovězeny.

Vzhledem k velkému zájmu o histo-
rii připravujeme další přednášku. 

Barbora Pěnčíková

O přednášku doc. PhDr. Luďka Galušky, CSc 
byl obrovský zájem. Foto: COŠ.



14

NAŠI SENIOŘI

„Tradici našich setkání jsme na dva 
roky přerušili. Člověk míní a covid mění, 
ale věřím, že budeme v dalších letech 
úspěšně pokračovat. Vítám mezi námi 
starostu obce Romana Tuháčka, pátera 
Miroslava Reifa, omlouvám místosta-
rostku Blanku Ježkovou, která má rodin-
nou oslavu v Praze,“ řekla Milena Domi-
niková na úvod.

Vánoční posezení.  
Mějte 365 dní optimismus, řekl plnému sálu starosta
Tradiční vánoční posezení se seniory se na čtvrtou adventní neděli uskuteč-
nilo v naší Lhotě kvůli covidu po dvouleté pauze. Na úvod přivítala zaplněný 
sál předsedkyně Českého červeného kříže Milena Dominiková.

Poté si vzal slovo starosta obce. 
„Jsem rád, že jsme se mohli znovu se-
tkat a že vás přišlo tolik. Máme čtvrtou 
neděli adventní – nastává čas Vánoc, to 
jsou svátky rodinné pohody a splněných 
přání. Vánoce jsou o lásce, porozumění a 
štěstí. Jsou to nejkrásnější svátky v roce. 
Chci vám jménem obecního úřadu, jmé-

nem svým a také jménem místostarost-
ky Blanky Ježkové popřát hlavně zdraví, 
boží požehnání a 365 dní optimismu.“

Plnému sálu zahrála CM Višňa vede-
ná primášem Františkem Hájkem. 

Dál vystoupily děti ze základní ško-
ly, kulturní pásmo s nimi nacvičila Jitka 
Štěpánová.

Celou akci už pravidelně organizuje 
Český červený kříž ve spolupráci s obcí 
Ostrožská Lhota. 

Stanislav Dufka

Tradiční vánoční posezení se seniory se na čtvrtou adventní neděli uskutečnilo v naší Lhotě kvůli covidu po dvouleté pauze. Foto: std.

Betlémské světlo je symbolem MÍRU, 
LÁSKY, NADĚJE a PŘÁTELSTVÍ!

Kéž by dokázalo splnit své poslání 
alespoň lokálně v co největší míře ales-
poň u nás.

NEZAPOMÍNEJME na to a po-
kusme se tyto hodnoty ŠÍŘIT kolem 
sebe!

Letošní putování pro Betlémské 
světlo bylo poznamenáno nejen nemocí 

Betlémské světlo do naší obce přinesly dvě statečné holky
některých „starých“ účastníků. Nakonec 
šly v nepěkném počasí dvě statečné hol-
ky -  Eliška Mazurková a Majda Bacha-
nová. Úkol byl splněn.

Plamínek z Betléma si do svých do-
movů můžete vzít během týdne v předsí-
ni kostela.

                                                                                   AS

Betlémské světlo přinesly dvě statečné holky -  
Eliška Mazurková a Majda Bachanová.  

Foto: Archiv Elišky a Majdy.
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LHOTSKÁ HOSPODA

Lhotská hospoda Na Obecním má 
nového nájemce. Je jím Ondřej Ko-
tačka, který bude v  hospodě šéfovat 
minimálně pět let. Když budete číst 
tyto řádky, tak hospoda bude už pár 
dní v  provozu. Slavnostní otevření se 
konalo v pátek 31. března. Na jaké no-
vinky se tedy můžete těšit? „Hlavně 
tady budeme vařit,“ říká Ondřej. Re-
konstrukce hospody a zahrádky pro-
běhla nebo probíhá v režii obce. Nový 
nájemce vyjmenovává další zlepšení. 
„Máme nově vymalováno, nová světla, 
nové všechny dveře, opravené toalety, 
protáhnuté a vyčištěné odpady. Je tady 
větší kuchyň, nový příruční sklad. Tím 
pádem je zrušené takzvané béčko. Pro 
hosty bude jenom hlavní místnost,“ in-
formuje.

Jak se ještě hospoda změnila?
Máme vymalováno na bílo. Pípa zů-

stane na svém místě, televize také. V ok-
nech budou zatahovací rolety, na stěnách 
fotky Lhoty, je to obecní hospoda, patří 
to sem. Venku kolem zahrádky by měla 
být v květináčích nějaká zeleň. Kolem je 
to zatím takové nepěkné a nevábné.

Můžou se Lhoťané a další hosté 
těšit také na meníčka?

Jasně. To, co budeme rozvážet, bude i 
přes oběd v hospodě. Od 11 do 13 hodin 

by se tady měl člověk najíst. Ale to říkám 
v této chvíli orientačně, klidně můžou 
být meníčka i déle, ještě to budu upřes-
ňovat. Také tady bude pizza.

Z čeho nejraději vaříš? Z jakých su-
rovin?

To se takto nedá říct, rád vařím ze 
všeho. Spíš bych řekl, z čeho vařím nerad.

Povídej.
Nerad vařím mořské potvory, cho-

botnice a podobné věci. Sice jsem to už 
ochutnal, ale nejím to. Když jsem vařil na 
Panském dvoře v  Kunovicích, tak jsme 
měli z  mořských potvor občas různé 
akce. Už když jsem otvíral krabice plné 
ledu a chobotnic, tak mně to nedělalo 
moc dobře.

Co máš tedy nejraději?
Sním všechno.
Máš nějaký svůj top recept? 
Co mám asi nejraději a co mám nej-

víc naučené jsou klasické jídla. Svíčková, 
guláš nebo třeba tatarák. Rád také griluju 
stejky. Nemám s ničím problém, uvařím 
všechno. 

Co si dáváš nejraději v hospodě?
Moc nechodím, ale když zajdu, tak 

nějaký stejk nebo panenku. Když to není, 
tak jdu do svíčkové nebo třeba i do gulá-

še. Je to klasika – mám 
to rád.  Řekl bych, že 
mně chutná všechno, 
ale nerad říkám na 
jídlo svůj názor.

Pojďme zpát-
ky k  hospodě. Co se 
bude čepovat?

Krušovice desít-
ka, Starobrno medi-
um - to bude jede-
náctka. Březňáka také 
jedenáctku. Starobrno 
má pod sebou i Zlaté-
ho Bažanta, tak se tu 
může objevit i takové 
pivo.

Plánuješ v  letoš-

ní sezoně otevřít i zahrádku?
Ano – zahrádka bude otevřena už 

tuto sezonu. Jen je potřeba vyměnit plot, 
pryč půjde také starý koberec. Momen-
tálně sháním stolování.

Budeš zaměstnávat i lidi?
Určitě. Kluka a holku, ještě někoho 

dalšího do kuchyně. Pak nějaké brigád-
níky a také nějaké lidi na akce, které tu 
budou.

Jaké akce myslíš?
Třeba svatby, různé další oslavy, 

trachty a podobně.
Budeš i ty pořádat přímo v hospo-

dě nějaké akce? Myslím harmonikáře 
nebo třeba cimbálovku?

To nevím, zatím jsem nad tím ještě 
nepřemýšlel, ale je to zajímavá myšlenka. 
Dostal jsem takovou nezávaznou nabíd-
ku i na komentovanou degustaci vína, 
která by byla pro určitý počet lidí. Rád 
bych dělal třeba burgerové akce. Jsem 
otevřený všemu, uvidíme.

Bude tedy v hospodě i víno?
Chtěl bych tu mít i víno, ale nevím, 

jestli je tato hospoda postavené na víně. 
Určitě tu ale nějaké víno bude.

Jaká je tvoje filozofie podnikání?
V první řadě uživit rodinu. Dál chci, 

aby lidi poznali, že i v naší malé vesnici 
se může dobře vařit.

Stanislav Dufka

V naší vesnici se také může dobře vařit.  
Říká nový nájemce hospody Ondřej Kotačka

Nový nájemce hospody Na Obecním Ondřej Kotačka.  
Foto: Stanislav Dufka. 

Ondřej Kotačka (40).  
Manželka Eva pochází ze Zlechova 
a je z oboru. Dcera Magdaléna (8) a 
syn Lukáš (10).

 „Už od šesté třídy jsem měl jas-
no. Chtěl jsem být kuchařem – bavilo 
mě to,“ říká nový nájemce hospody.  
Vyučil se v oboru Kuchař - číšník na 
učilišti v Bzenci. První zaměstnání 
v  hotelu U Lázní v  Ostrožské Nové 
Vsi. Další praxe: koliba ve Zlíně, kemp 
Babí hora, pizzerie Kunovice, Panský 
dvůr Kunovice, sportovní hala Hluk, 
družstvo Ostrožsko. Mimo kuchař-
ské řemeslo jezdil v hluckém Autopa-
lu s  vysokozdvižným vozíkem nebo 
pracoval v Irsku.
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PLESOVÁ SEZÓNA

Hokejisté uspořádali svůj čtvrtý ples. Do Síně slávy byl uveden Bohuš Pavlas – uprostřed. Foto: Stanislav Dufka.

Hokejový ples bude příště v novém
Nejmladší oddíl lhotského SK – ho-

kejisté uspořádali jeden ze dvou plesů 
v naší Lhotě. K tanci a poslechu hrála 
populární dechovka Boršičanka Anto-
nína Koníčka. Předseda hokejistů hod-
notil ples pozitivně.

„Byl to už čtvrtý hokejový ples. Ne-
přišlo sice tolik lidí, jako v předchozích 
ročnících (183 platících), ale jsme spo-
kojení. Tombola se prodala, hlavní cena, 
kterou byla televize za osm tisíc, zůstala 
ve Lhotě. Lidi byli spokojení,“ hlásil Ri-
chard Dominik. Na úvod plesu se aktiv-

ní hokejovou činností rozloučil Bohuš 
Pavlas. „Byl uveden do Síně slávy. Po 
Mirku Dominikovi to byl druhý člen na-
šeho klubu. Kvůli zranění musel ukončit 
kariéru. Měli jsme v plánu ještě vystou-
pení dětí, ale pro nemoc jsme to zrušili. 
Ples chceme uspořádat i v příštím roce, 
ale v jiném hávu,“ prozradil na závěr Ri-
chard Dominik.

Std

Sto masek na dětském karnevalu

Po dvouleté přestávce se ve Lhotě 
druhou únorovou neděli konal Dět-
ský karneval.

Akce se konala pod hlavičkou dět-
ského klubu Domeček a ve spolupráci s 
místní mládeží. Po dvouleté přestávce se ve Lhotě druhou  

únorovou neděli konal Dětský karneval.  
Foto: Maminky z domečku.

Masek se sešlo téměř sto! Cílem bylo 
umožnit dětem prožít nedělní odpoledne 
se svými kamarády a vytvořit také prostor 
pro setkání napříč generacemi.

Každému, kdo se podílel na organiza-
ci a přiložil ruku k dílu, patří velký DÍK! 

    AS
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NAŠI HASIČI

Obec Ostrožská Lhota pořídila pro 
své občany automatizovaný externí de-
fibrilátor (AED).

Naše jednotka SDH byla vyškolena 
na používání defibrilátoru v první polo-
vině února. Školení prováděl záchranář 
Martin Mikloš.

Zbrusu nový defibrilátor je umístěný 
v přízemí hasičárny a je uzamčený. „Za-
voláš na 155, tam mu služba sdělí PIN 
kód, kterým box otevře a přístroj může 

Naše obec má nový defibrilátor.  
Je umístěný na hasičské zbrojnici

používat,“ vysvětloval velitel hasičů Ma-
rek Miklíček a dodává. „Na ovládání je 
to velmi jednoduché, přístroj mluví v 
češtině a vlastně vás to samo navádí. Na 
školení nás bylo asi čtrnáct členů a jsme 
schopni vyrazit s přístrojem do okolí.“

CO JE DEFIBRILÁTOR?
Tento přístroj pomáhá zachránit ži-

vot lidem, které postihne náhlá srdeční 

příhoda. Takovýto stav vyžaduje oka-
mžitou první pomoc pomocí defibrilace 
– restartem neboli obnovením srdeční 
činnosti pomocí elektrického výboje. 
Nemusí se jednat pouze o srdeční zásta-
vu, ale také o komorovou tachykardii či 
fibrilaci komor, kdy srdíčko není schop-
no plnit svou funkci kvůli nekoordinova-
ným stahům. Právě elektrický výboj má 
přerušit tuto abnormální činnost a docí-
lit správného fungování srdeční akce.

Stanislav Dufka

Velitel hasičů Marek Miklíček ukazuje nový defibrilátor. Foto: std.

Starosta lhotského Sboru dobro-
volných hasičů je Miroslav Pokorný, 
Marek Miklíček je velitel sboru a ve-
litel jednotky. To je to nejpodstatnější 
z valné hromady našich hasičů, která 
se uskutečnila předposlední lednový 
pátek. Klíčoví muži nejdůležitějšího 

Hasiči měli valnou hromadu. Klíčové funkce jsou beze změn
spolku v naší obci zůstávají na svých 
místech. 

„Byla to standardní valná hromada. 
Byly nahrazeny čtyři funkce, kterých se 
stávající členové zřekli, ale to není nic 
neobvyklého. Nově je jednatelkou sboru 
Barbora Pokorná,“ povídal starosta sbo-

ru Miroslav Pokorný a přidal výhled na 
akce v letošním roce. 

„Už tradičně u nás bude soutěž mla-
dých hasičů O pohár Marie Hejtmán-
kové – to plánujeme někdy na duben. V 
květnu se bude na hřišti konat okrsková 
soutěž, ve které se pořadatelsky střídáme 
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VÝŠLAP

Valná hromada hasičů byla v prostorách obecního sálu. Foto: Stanislav Dufka.

Std

V roce 2021 byl kopec Svatý Anto-
nínek poslední prosincový den svěd-
kem setkání zástupců Blatnice a naší 
Lhoty. Blatničané šli v loňském roce na 
Silvestrovskou vycházku poprvé v ji-
ném čase. Společné setkání obcí, které 
leží každá v jiném kraji, bylo dílem do-
mluvy starosty Ostrožské Lhoty Roma-
na Tuháčka a dnes už bývalé starostky 
Blatnice Svatavy Blahýnkové. 

Silvestrovský výšlap znovu bez Blatničanů

Už tradiční focení všech účastníků výšlapu. Foto: std. 

V letošním roce se setkání nepoda-
řilo domluvit. Snad se dočkáme za rok. 
Blatnický průvod vyšel znovu o hodinu 
dřív, lhotský tradičně v 15 hodin od kos-
tela. Počasí bylo nádherné, téměř jarní, 
účast vynikající.

Po společném focení u kostela se 
všichni přesunuli k myslivecké chatě. Po 
zpěvu státní hymny se opékaly špekáčky 
a na závěr byl k vidění parádní ohňostroj.

Ze lhotské strany výšlap organizu-
je od roku 2000 místní turistický klub 
a Centrum otevřená škola. Na známém 
poutním místě bylo letos odhadem ko-
lem stovky lidí.

 Stanislav Dufka

s Uherským Ostrohem a Novou Vsí. Plá-
nujeme znovu oblíbený Gulášfest, letos 
přislíbili účast i hasiči z Nové Vsi, tak 
uvidíme. V příštím roce bychom chtě-
li po pauze znovu uspořádat Hasičský 
ples.“

V diskuzi pozdravil všechny přítom-
né starosta naší obce Roman Tuháček a 
velitelé z Uherského Ostrohu a Ostrož-
ské Nové Vsi.

 Řízky byly kuřecí i vepřové, smažil 
Filip Zdráhal z Uherského Ostrohu. 

Na závěr pár čísel. Sbor dobrovol-
ných hasičů z Ostrožské Lhoty má 37 
členů, z toho 25 mužů a 12 žen. Mladých 
hasičů je 23, 12 dětí navštěvuje příprav-
ku.
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IZRAEL

TAK VOLEJ NEBO PIŠ

NEJEN NA DOUČOVÁNÍ

HLEDÁMEHLEDÁME
DOBROVOLNÍKY

Chceš využít své dovednosti   
 a pomoct tam kde je potřeba? 
Máš volný čas a chceš ho
smysluplně využít?
Pomáháš rád druhým?

605 984 227
dc@uhradiste.charita.cz
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MLADÍ HASIČI

Julča a Alka Dominikovy si v sobotu zaběhly Jizerskou 10. Foto: RD

Mladí hasiči naší Lhoty se v polo-
vině února zúčastnili halových závodů 
v Praze. Jednalo se o závody Zimního 
halového kvarteta (ZHK). 

„Jsou to čtyři závody během zimy. 
Zatím jsme se zúčastnili dvou. Jeli jsme 
to poprvé, takže žádné zázračné umístě-
ní nemáme, ale děcka se snaží a jsou ši-
kovné,“ krátce okomentovala víkendové 
klání Ivana Vaďurová.

Ještě doplňujeme výsledky: V Praze 
vybojovala Šarlota Vaďurová (běhá za 
Míkovice a závody jednotlivců za Lhotu), 
s Jirkou Javorem, který běhá extraligu za 
Velký Ořechov – 

Mladí hasiči na závodech v Praze.  
Šarlota Vaďurová zaběhla rekord

Zrcadlo výsledků:
7. místo: 
Starší žáci do 13 let ve složení: 

Štěpán Vaďura, Karolína Mičková, Kat-
ka Pokorná, Ondra Bachan.

13. místo: 
Starší žáci do 15 let ve složení: 

Viky Bachanová, Dominika Dřinková, 
Jitka Těthalová, Matyáš Dřinka.

Část starších žáků: Zleva: Štěpán Vaďura, Maty-
áš Dřinka, Viktoria Bachanová, Jitka Těthalová, 

Domča Dřinková. Foto: Radek Bartoníček.

1. místo v disciplíně štafeta 4 x 60 m. 
Podařilo se jim vytvořit běžecký rekord 
za smíšené juniory časem 48,14 s. GRA-
TULUJEME!!!

std

Mladí hasiči naší Lhoty se první 
březnovou sobotu zúčastnili dalších zá-
vodů Zimního halového kvarteta (ZHK). 
Po úspěchu na závodech v Praze se vráti-
li s parádním umístěním také ze sloven-
ského Púchova. Starší žáci obsadili skvělé 
2. místo ve štafetě na 4 x 60 metrů a 11. 
místo. Mladší žáci skončili na 14. místě. 
Junioři ve složení Šarlota Vaďurová a Jiří 
Javor ve své kategorii vyhráli.

Lhotu reprezentovali:
Starší žáci: Kačka Pokorná, Ondra 

Bachan, Karla Mičková, Štěpán Vaďura.
Mladší žáci: Daniel Zámečník, Barča 

Bočková, Ellen Frantová, Michal Tuhá-
ček. 

std

Hasičská mládež úspěšná také na Slovensku

 Junioři ve složení Šarlota Vaďurová  
a Jiří Javor ve své kategorii vyhráli.
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RŮZNÉ

První březnový pátek uspořádala obec 
Ostrožská Lhota pro občany kurz první po-
moci. Kurz vedl záchranář a školitel záchra-
nářů Martin Mikloš.

„Zvou si nás hlavně školy, ale není žádná 
výjimka, že dělám školení i pro obce,“ pro-
zradil před začátkem. Před slušně zaplněným 
obecním sálem přivítal a představil školitele 
starosta obce Roman Tuháček. 

Jedním z bodů školení byla praktická ukáz-
ka použití defibrilátoru, který obec nedávno 
zakoupila. Mimochodem, Martin Mikloš byl 
jeden z trojice záchranářů, kteří zasahovali v 
říjnu 2019 při hromadné dopravní nehodě na 
dálnici D1. Z hořícího auta vytáhli dva lidi.  
Později byl se svými kolegy oceněn starostou 
Uherského Hradiště.

std

Lhoťany školil vyznamenaný záchranář

Kurz ve Lhotě vedl záchranář a školitel záchranářů  
Martin Mikloš. Foto: Stanislav Dufka.

Počet čtenářů naší knihovny je už 
několik let stabilizovaný. Čtenářů nepři-
bývá, ale ani neubývá. „Čtenářů je pořád 

Novinky z knihovny 
Nejčtenější kniha je Tsunami

Knihovnice a korektorka našeho zpravodaje Lenka Trčková. Foto: std.

stejně. Pokud se nezmění knihovna, kte-
rá je pro starší lidi strašně vysoko, tak 
jich bude spíš ubývat. Starším důchod-

cům chodí pro knihy někdo z rodiny, 
většinou vnoučata,“ říká knihovnice 
Lenka Trčková.

Na nové tituly se můžou čtenáři těšit 
od dubna. „Každý rok máme 110 nových 
knížek. Staré knihy se vyřazují jednou za 

pět let,“ prozradila lhotská knihov-
nice.

Ptáte se na nejvíc půjčovanou 
knihu ve Lhotě? Věřte, že jeden z 
největších taháků je kniha s ná-
zvem Tsunami od české autorky 
Karin Krajčo Babinské. „Je to jeden 
z největších hitů poslední doby,“ 
potvrdila Lenka Trčková.

Knihovnice Lenka Trčková 
bude od dubnového čísla Zpravo-
daje Ostrožské Lhoty také nová 
korektorka našeho čtvrtletníku. 
Mimo rodiny, historie a turistiky je 
také český jazyk její velký koníček.  

Stanislav Dufka
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Dřívější svět přistěhovalce 
Myslím, že dnešní svět přistěhovalce 

do Bruselu je diametrálně jiný, než jak 
to od některých slyším, třeba před 20-30 
lety. Tehdy bylo kdekomu teskno, uvítal, 
když si mohl s někým popovídat česky. I 
10 dnů staré noviny byly ohromně zají-
mavé a krátký telefonický hovor či cesta 
domů vyšla docela draho. Dopis šel poš-
tou 5 dnů a člověk pak čekal nervózně 
na zprávy, které už v tu chvíli vlastně 
nemusely být zcela aktuální. Také 
byla v Bruselu restaurace, kde 
se Češi scházeli, aby si nostal-
gicky povykládali. Dnes už není… 

Dnes je vše jinak 
Dnes sleduji každý den programy 

české TV, na internetu vím o všem, co se 
u nás děje. A to jak v politice, v kultuře i 
ve sportu a kdy se mi zlíbí, zavolám přes 
internet domů rodině a známým a baví-
me se třeba půl hodiny za pár šupů. Na 
email mám někdy odpověď do pár vte-
řin. Letadlo domů může vyjít levněji než 
vlak nebo autobus. 

Vlastně to má i svá mínus, protože 
před 30 lety bych musel sledovat pouze 
zdejší TV a rychleji se tak detailněji učit 
zdejší řeč. Věděl bych, co se děje přesně 
ve zdejší politice, ve sportu atd. 

Brusel – centrum EU 
Pokud jde o Brusel jako symbol cen-

tra EU. 
Zpovzdálí začne člověk vidět tu naši 

kotlinku trochu jinak. Díky zaměstnání 
mé ženy, pracující v Evropské komisi, 
mám možnost se potkávat s mnoha lid-
mi z různých koutů Evropy a díky tomu 
získávám určitý pohled i názor. 

Pohled na úředníky i život v Evrop-
ské komisi by si asi zasloužil samostatný 

článek, ale nemohu se o tom nezmínit. 
Je mnoho omylů, které slyším od lidí z 
Čech i Moravy. Mnozí nedokážou dě-
lat rozdíl mezi těmi, co se sem dostali 
pouze skrze politické strany, což bývá 

cesta velmi rychlá, ale také zrád- ná . 
Zdá se mi, že někteří jsou zde 

evidentně jen proto, aby 
EU co nejvíc škodi-

li. Chá-
pu pohled vede- ní EU, že jsme 
jedna rodina a ta nemá jen ty 
členy, který- mi se můžeme 
chlubit, ale máme v rodině 
i takové, kterými se příliš nechlubíme, 
ale ctíme, že do rodiny holt patří a byli ve 
své zemi zvoleni. Ti ovšem bývají u čes-
kých novinářů zvláště oblíbení a jejich 
názory se pak objevují v hlavních zprá-
vách z Bruselu. 

Nedivím se potom, když v Čechách 
slyším názor, přehnaně řečeno, že ta EU 
se přece musí každou chvíli rozpadnout. 
Docela určitě už příští středu, a pokud 
snad náhodou ne ještě ve středu, tak v 
pátek už to bude na sto procent. 

Dostat se do aparátu Evropské komi-
se (pozor neplést si, prosím,  s parlamen-

tem!), je neobyčejně obtížné a nevyhnete 
se velmi náročným testům ve vícero jazy-
cích, ale na to zde není prostor. 

Přirovnávat tedy bruselské úřední-
ky k úředníkům, co běžně sedí u nás na 
poště či na nějakém magistrátu, je zce-
la zavádějící. Troufám si odhadovat, že 
99,99 % by těmito velmi náročnými testy 
neprošlo. 

Kolos zvaný Brusel 
Evropská komise je pochopitelně 

obrovský kolos, což je zajisté pravda, ale 
žádný český novinář nemá moc chuť ně-
kde uvést srovnání, že například jen pa-

řížská radnice má úředníků pod-
statně víc… 

Všechno jednou 
končí 

Nikdo nemá patent na rozum ani 
křišťálovou kouli. Proto nelze zcela od-
mítat názor pesimistů, že EU nemůže 
přece vydržet navěky. Je to živý organis-
mus, který prochází různými proměnami 
a také důležitost různých zemí se mění. 
Pochopitelně, kdo dává do společné kasy 
mnohem více než jiný, dělá si i jiné náro-
ky při prosazování svých požadavků. 

Jako v rodině 
Jako srovnání bych dal případ, kdy se 

v rodině všichni radí, kam by mohli jet 
na dovolenou. Pokud i to nejmenší dítě 
přijde se zajímavým nápadem, rozum-
ní rodiče to zajisté zváží. Pokud ovšem 
dojde na dohady a pubertální syn začne 
křičet, že tam teda on určitě nepojede, 
rozhodnutí nejspíš zůstane na těch, kdo 
do domácí kasy přináší nejvíce financí. 
Až se za pár let změní poměry, může být 
zase vše jinak. 

Ale už dost tak vážně 
Pojďme k něčemu veselejšímu! Bel-

gie je houbařský ráj, a když víte, kam 
máte zajít, připadáte si jako v pohádce. 
Ne že by těch hub bylo, v porovnání s na-
šimi lesy, zas až tolik, ale nejsou houba-

Bruselské zvláštnosti Petra Malůška II.
Petr Malůšek je občan Lhoty, syn kováře Malůška (dům vedle bývalé hospůdky 
u Radochů u potoka), který žije trvale v Belgii v Bruselu. Mnozí jej ve Lhotě znají 
pod přezdívkou „Bruselák“. V tomto článku se můžete dozvědět spoustu zají-
mavostí o jeho dojmech i zážitcích z Belgie, které připravil pro náš zpravodaj. 
Dnes si můžete přečíst druhou část.

ZAJÍMAVOSTI Z BELGIE
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ři. A když už na nějaké narazíte, 
obyčejně zjistíte, že mají nějak 
podezřele polský přízvuk. To 
ovšem neplatí o Bruselu a jeho 
velkých lesoparcích, kde je sběr 
hub zcela zakázán. Kupodivu 
jsem během houbaření ještě ni-
kdy nechytil klíště. Buďto jim ne-
chutnám, nebo si to Brusel prostě 
uměl zařídit. 

Vše je trochu jinak 
Ve veřejných bazénech musí 

mít i půlleté děti plavky, tak jen 
čekám, kdy si začnou naši souse-
di stěžovat, že naše dvou a půlleté 
dítě se cáká na zahradě na ham-
bato. 

Ani satelit si nemůžete dát 
kamkoliv. V minulém bydlišti 
jsme jej kryli speciálním rákosem 
na balkoně, aby nebyl vidět. Jinak 
bychom se museli jít dotazovat na 
radnici, kde by nám to směrem 
do ulice asi nepovolili. My Češi 
ovšem dobře víme, že kdo se moc ptá, 
moc se dozví. Navíc se už díky internetu 
vše změnilo a satelity se staly minulostí.

Mladým ženám po 14. roku radě-
ji neříkejte galantně slečno, mohli by 
se na vás ošklivě podívat. Zkusil jsem 
to jednou říct trochu servilně asi 20leté 
servírce a stihl mě velmi příkrý pohled 
(u nás by se kdejaká „již paní“ asi potě-
šeně začepýřila). Zřejmě jim to zní jako 
naše staročeské „panno“. Všem tedy ra-
ději říkám madam. 

Pánské toalety v restauracích bývají 
někdy odděleny jen malými rozevírající-
mi se „country dvířkami“, kde je na vás 
docela hezky vidět, jak močíte do mušle. 
Procházející dámy se ale vždy tváří zcela 
netečně – jako že vás nevidí, jsou zvyklé, 
takže se nelekejte. Jen nevím, jak by to 
dopadlo, kdyby u mušle stál pan ředitel 
a kolem procházela jeho snaživá sekre-
tářka, která si zašla na kafíčko, navyklá 
mu vždy se vším pomáhat. Ale to už po-
nechme na nich… 

Závěrem 
Každý krajan by své zkušenosti i po-

city z Belgie popsal asi jinak. Někdy do-

konce diametrálně jinak. Například jsem 
jedné starousedlici řekl, že mi Vlámové 
přijdou mnohem spontánnější než Valo-
ni a že se umějí lépe bavit. Její pocit byl 
opačný. Mohli bychom mluvit o dalších 
věcech, jako je přístup na místních úřa-
dech (nechtějte slyšet), pohled na sport 
i na kulturu, vzájemný přístup řidičů 
na silnicích, chování policie, osvětlené 

Petr Malůšek v Bruselu. Foto: Archiv PM.

Kdo je Petr Malůšek?
Jako původem Brňák vystudoval zdejší konzervatoř na housle. Působil v Ho-

ráckém divadle Jihlava a později působil jako houslista v Západočeském symfo-
nickém orchestru v Mariánských lázních. Před více než 10 lety dostala jeho žena 
místo v Evropské komisi, a proto se přestěhoval do Bruselu, kde učí na Evropské 
škole housle a kytaru a také hraje v symfonickém orchestru v Mechelenu. Už od 
mládí má, kromě hudby a komponování, jako velkou zálibu fotbal, kde je  stále 
i nyní v Belgii aktivní jako fotbalový rozhodčí. Pokud je ve Lhotě, nevynechá se 
svými dvěma dětmi žádné utkání místního klubu a s řehtačkami v ruce vždy ženou 
lhotské mužstvo vpřed. Rád také zajíždí na venkovní utkání, kde nasbíral spoustu 
různých historek z fotbalového prostředí, kterých později využil při vydání Knížky 
„Fotbalové humoresky aneb Rozhodčí, rozhodčí, kup si kapky do očí (pod pse-
udonymem Peter Scheck viz upoutávka https://www.youtube.com/watch?v=7KB-
xuyNCVYg). 

Z toho všeho lze jasně vyčíst, že má ke Lhotě velice vřelý vztah, a tak nemohl 
chybět ani na mnoha akcích v  OL (hody, výročí, slavnostní průvody, sraz Lhot, 
ochutnávky, zábavy atd.), a to hlavně v létě, kdy zde pobývá delší čas. 

dálnice, vynikající hranolky, síť vodních 
kanálů, Atomium, systém semaforů, vy-
brané stolování, ale našli byste zde ještě 
mnoho dalších a dalších zvláštností. 

Každopádně si myslím, že i přes jisté 
zápory, je toho hodně pozitivního, z čeho 
bychom se mohli u Belgie poučit. 

                                                                                      
Peter Scheck 
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LKOTSKÉ DIVADLO

Než Vám sdělím novinky, které 
máme v divadle pro vás přichystané, 
musíme se pochválit – Obecně pro-
spěšná strašidla jsme hráli ve Véskách 
24. února na „Divadelním pátku“ a 
představení se nám moc podařilo. A 
tak jsme úspěšně „zaklapli scénář z 
roku 2022“ a mohli jsme se soustředit 
na nový kus.

V letošním roce bychom vám rádi 
představili komedii „Na Zajíčka, aneb 
Komu není rady, tomu ucho utrhni“. 
Autorem hry je Jaroslav Fránek. Kdo se 

Divadlo: Nácvik nového kusu již začal
byl podívat, ještě před covidem, na „Kro-
měřížské divadlo P.O.KRO.K, které u nás 
hostovalo s detektivní komedií „Případ 
čestné nevěstky“, mohl Jaroslava Fránka 
vidět v roli detektiva Sherlocka Holmese.

V současné hře již neuvidíte Jarmilu 
Cíchovou, Magdalenu Vaňkovou, Silvii 
Šimčíkovou a Františka Cíchu, kteří si 
dávají od pravidelných zkoušek oddych. 
Ale nevyloučili možnost, si někdy zase s 
námi zahrát.

Proto jsme museli vybrat hru s men-

ším obsazením a začali jsme pilně hledat 
nápovědu. Však nás znáte, občas někdo 
něco zapomeneme a nápověda je naše 
poslední záchrana. Tak se nám nakonec 
podařilo přemluvit dceru našeho ochot-
níka z Ostrohu, Jarka Polehňáka, Ver-
ču. A aby toho nebylo málo, v této hře 
si zahraje menší roli i Jarkova manželka. 
Ještě že v komedii není role pro psa, to 
bychom obsadili i Polehňákovic Punťu.

Premiéru plánujeme někdy na prázd-
niny. Tak uvidíme, jak nám to termínově 
bude vycházet. V každém případě se na 
vás moc těšíme, a pokud máte volný čas, 
rádi uvítáme ještě jednu nápovědu.

Za Ostrožsko-Lhotské divadlo  
Eva Zajícová

Tady jsou aktuální herci Ostrožsko -Lhotského divadla. 
 Foceno poslední březnovou neděli. 
Foto: Archiv JZ.

Divadlo pro děti
Jak jsem tak brouzdala divadelními 

scénáři, narazila jsem na krásnou hru 
„Ukradený Betlém“,ve které účinkuje pár 
dospělých a hodně dětí různého věku. A 
tak by mě zajímalo, zda by si děti chtě-
ly zahrát divadlo? Je to o pravidelných 

zkouškách a učení textu, ale výsledek 
bude určitě super.

Nácvik divadla bych vedla já (Eva 
Zajícová) a paní Bronislava Hájková.

Milí rodiče, pokud víte, že vaše dít-
ko by si chtělo vyzkoušet, jak se hraje 
divadlo, můžete poslat e-mail mně na 
ezajic@seznam.cz  nebo Broňce Hájkové 

na n.bronislava@seznam.cz. Do e-mailu 
uveďte jméno a příjmení dítěte, jeho věk, 
kontakt na vás, a to do konce dubna. 

O termínu první schůzky bychom 
vás informovali a tam také doladíme 
ostatní.

Eva Zajícová
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Další tip na výlet v dosahu naší 
Lhoty je v sousedním Uherském Ostro-
hu. Ne, není to ten Maják u benzinky, 
jak si mnozí myslí.

Je to poměrně nová atrakce, kterou 
Ostrožané vybudovali na sklonku roku 
2021. Netradiční Maják se tyčí na čtrnác-
timetrovém návrší nad řekou Moravou. 
Na rozdíl od jiných majáků, které slouží 
k navigaci lodí, však ostrožský Maják po-
máhá orientovat se v lidových ornamen-
tech oblastí Slovácka.

Tip na výlet:  
Do Ostrohu na Maják, který se tyčí  
nad řekou Moravou

Osm sloupů, přes čtyři metry vy-
sokých, tvoří tubus objektu. Každý z 
nich nese motiv ornamentu patřičný 
pro oblast v daném směru. „Pokud se 
na ornament podíváte kaleidoskopem 
umístěným uprostřed paluby Majáku, 
rozvine se obraz do krystalizující kom-
pozice, která ornament sloučí s kraji-
nou, řekou, nebem a vším, co se ocitne 
v zorném úhlu,“ uvedl pro Deník Lukáš 
Maršík z Informačního centra v Uher-
ském Ostrohu.

Každý sloup nese motiv ornamentu patřičný  
pro oblast v daném směru. Foto: 2 x Ilona Dufková.

Maják je prvním objektem zamýš-
leného projektu s názvem Ostrov upro-
střed Slovácka. Autory projektu jsou 
výtvarníci původem z Ostravy Roman 
Švejda a Lukáš Gavlovský. 

„Objekt Maják jsme navrhli na uměle 
navršeném kopci u řeky Moravy. Chtěli 
jsme zábavným způsobem využít, že ře-
kou v těchto místech vede plavební cesta 
Baťova kanálu. Líbil se nám ten dobro-
družný náboj, který vznikne spojením 
plavby po řece, majáku a ostré ferraty k 
vrcholu kopce,“ řekl 54letý filmový ar-
chitekt a výtvarník Roman Švejda.

K Majáku můžete pěšky, na kole 
nebo se do bezprostřední blízkosti do-
stanete i autem. V Uherském Ostrohu 
projedete náměstí svatého Ondřeje, po 
pár desítkách metrů, za firmou Yaro, od-
bočíte vlevo do ulice Zamlýní. Maják na-
jdete asi po dvou stech metrech po vaší 
levé ruce.        

std              

Máte i vy tip na výlet v blízkém nebo 
i vzdálenějším okolí? Napište nám, rádi 
ho i s vaším komentářem zveřejníme.

Osm sloupů, přes čtyři metry vysokých, tvoří tubus objektu.

TIP NA VÝLET
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PŘEDSTAVUJEME

Je obrovský patriot Ostrožské Lhoty. Můžete ho vidět téměř na každé 
akci. Je zakládající člen Mužského pěveckého sboru, pravidelný účastník a 
také jeden z nejlepších hráčů Slovácké mariášové ligy, fotbalový fanoušek, 
miluje folklór a v neposlední řadě je členem místního mysliveckého spol-
ku. Vyučil se frézařem, jezdil nákladním autem, při stavbě svého domu ho 
chytila zedničina. „Naučil jsem se všechno, dokonce jsem zakládal bará-
ky,“ říká. S manželkou letos oslaví 45 let společného života.

Jak se ti žije v důchodu?
Nenudím se. Pořád jsem aktivní. Mám práci na zahradě, také máme pole. 

Do toho myslivci, zpěváci a karty. Také chodím na všechny akce Mužského 
pěveckého sboru, jsem zakládající člen. Jsme tam ještě čtyři. Joža Zahradský, 
Staňa Kuřina, Pavel Maluš.

Jak dlouho zpíváš?
Od školy. Měl jsem rád a mám rád hlavně dechovku, cimbál mě chytil 

trošku později. Rádi jsme chodili na cimbálovku s mojí ženou. Máme rádi 
folklór celá rodina. Naše děcka prošla Kameňáčkem i Háječkem. Měli jsme 
doma tři stárky.

Jsi v kartách lepší než syn Jakub?
Už dávno ne. To už je pryč, možná když jsme začínali. Žák vždycky předčí 

učitele. Ne že by mně to už nemyslelo, ale v kartách také záleží na štěstí. Navíc 
já jsem vždycky riskoval, ne pokaždé se to vyplatilo.

Co Kubovi vyčítáš?
Nic. Vlastně tělo (směje se) a také strašně rád spí. Jinak je to kluk pracovi-

tý, jdou mu karty, má rád myslivost, ale na druhou stranu nemusí být ve všem 
po mně.

V čem se lišíte?
Jakub má velice dobré myšlení – strojařské. Strojařinu už nedělám přes 

padesát let, ale pořád si o ní povykládáme. Jinak tam nevidím nic, v čem by-
chom byli jiní.

Kolik máš trofejí z karet?
Plný regál v kuchyni a také v obýváku. Řekl bych, že jich bude kolem se-

dmdesátky. Když k nám přijede syn Tomáš, tak jeho kluk vždycky pozná, že 
přibyl další pohár – má to spočítané. 

Co tě ve Lhotě nejvíc baví?
Musím říct, že jsem strašný patriot naší Lhoty. Když jsem pracoval u Prů-

myslových staveb, tak jsem mohl mít ve Zlíně byt, ale ze Lhoty bych už nešel 
– jedině nohama dopředu. Řekl bych, že je to nejlepší dědina v širokém okolí. 
Je tu nejvíc spolků, ale nejvíc hodnotím hasiče a ženy z červeného kříže.

Na co se těšíš?
Že si užiju důchodu ještě aspoň dvacet let. Těším se na rodinné setkání – 

to máme s manželkou nejraději. Rodina především. Do našeho obýváku vejde 
dvacet lidí. Děcka jezdí pravidelně. Na Vánoce, na Velikonoce a na Nový rok.  

Manželka Mariana (63). Děti: Pavla (44), Sylva (43), dvojčata Tomáš, Ria 
(41) a Jakub (35). Vyučený frézař v Mesitu Uherské Hradiště. Po vojně praco-
val jako řidič v Průmyslových stavbách Gottwaldov (dnes Zlín), poté odešel do 
Starého Města, pracoval ve firmě Dlažba Brno. Dlouhé roky se živil zedničinou. 
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Lhota je nejlepší  
dědina v širokém okolí

DŮCHODCE
OTEC JAKUBA DOMINIKA 

 JAK DNES ŽIJEME VE  LHOTĚ
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Je nejmladším synem Bohuslava Dominika. Po základní škole v Os-
trožské Lhotě vystudoval strojní průmyslovku v Uherském Hradišti. Ak-
tuálně pracuje jako technolog ve výrobě v sousední Blatnici ve firmě Seiko.  
Je členem Mužského pěveckého sboru. Je svobodný.

Které akce sboru tě baví nejvíc?
Jednoznačně košt slivovice. Baví mě i degustace před koštem, ale víc sa-

motný košt. Ve Lhotě bývá skvělá atmosféra  a hodně vzorků.

Máš průmyslovku. Proč jsi nešel na vysokou školu?
Nechtělo se mně učit. Praxe mě baví a vždycky bavila daleko víc. Učení 

na mě nikdy nebylo.

Co na otci obdivuješ?
Rozhodnost a hlavně dochvilnost. Je neuvěřitelně přesný. Musím říct, že 

osobně s tím mám někdy problém.

Kdo tě přivedl k myslivosti?
Odmala jsem chodil na krmení a hony s otcem. Postupně jsem se do toho 

pomaličku dostával, nikdo mě nenutil, bylo to tak nějak automatické. Mysli-
vost mě baví a někdo v tom musí pokračovat.  

Co ti daly karty?
Je to o přemýšlení a také o předvídání. Co se má hrát nebo co se nemá 

hrát.

Co tě baví?
Myslivost, zpěv ve sboru, akce našeho sboru, už zmiňované karty. Cho-

dím na každý fotbal ve Lhotě, občas jezdíme i na Slovácko. Taky mě baví 
závody Formule 1. Byl jsem se podívat v Rakousku a plánuji, že bych se jel 
podívat na nějaký další závod, který bude poblíž.

Co ty a další sporty?
Občas vyjdu na vycházku s flintou. S klukama z práce jsem chodil hrát 

do Blatnice florbal. Pak přišel covid a už se to nedalo dohromady – přestal 
být zájem. 

Kam se chystáš na dovolenou?
Nejezdím do světa. Když mám dovolenou, tak si občas zajedu zachytat 

ryby někde na soukromý rybník. Rybaření mě také baví, byl jsem dokonce ve 
spolku v Ostrohu, ale nedostávalo se mně času – už nejsem nikde. Když jsou 
v Močidlech závody, tak si tam jdu zachytat. 

Co ti ve Lhotě schází?
Nic, je tady dobře.

Hody, slavnosti vína, košt slivovice, vánoční zpívání, mys-
livecké akce, mariášové turnaje nebo třeba fotbalový zápas v 
naší Lhotě. Všude tam najdete Bohuslava Dominika se svým 
nejmladším synem Jakubem. Nejenomže se podobných akcí zú-
častňují, také s některými pomáhají organizačně. Lhota může 
být za takové patrioty ráda.  

Připravil Stanislav Dufka

Foto:  Stanislav Dufka

Jakub Dom
inik (35)  

Ve Lhotě mně neschází nic. 
Je tady dobře

TECHNOLOG
SYN BOHUSLAVA  DOMINIKA 

 JAK DNES ŽIJEME VE  LHOTĚ
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Pan Jaroslav Boček byl posledním 
majitelem domu č.143 v Ostrožské 
Lhotě, kde je nyní Lidový domek Háje-
ček. Letos uplyne 110 let od jeho naro-
zení a 20 let od jeho úmrtí.

Od samého dětství ho provázely ne-
zdary. Jako kluk si sám vystřelil prakem 
oko. Byl nejmladší ze sourozenců, proto 
zůstal doma pomáhat na malém hospo-
dářství. V dospělosti měl problém najít 
práci, kvůli oku. Za druhé světové vál-
ky byl, jako mnoho mladých lidí z celé 
Evropy, poslán pracovat do Německa 
na tzv. nucené práce. Tam se seznámil s 
ruskou dívkou a plánovali, že se po vál-
ce vezmou. Jenže přišla Rudá armáda a 
v nastalém zmatku se navzájem ztratili. 
Po válce ji s pomocí Červeného kříže 12 
let hledal, našel ji v Rusku, protože Rudá 
armáda ji tehdy odvedla s sebou. Když 
ji našel, bohužel již byla provdaná za ji-
ného a měla celkem 3 dcery. Ta nejstarší 
byla dcera Jaroslava Bočka. Od té doby 
ji každoročně navštěvoval a velmi ji fi-
nančně na studiu podporoval – je uči-

Vzpomínka na hodináře pana Jaroslava Bočka.  
Letos uplyne 110 let od jeho narození a 20 let od jeho úmrtí.

telkou. Ona sama se do Ostrožské Lhoty 
bohužel podívala až po jeho smrti.

Jaroslav Boček byl velmi nadějný 
sportovec, trénoval s Emilem Zátop-
kem

Pan Jaroslav Boček byl velmi naděj-
ný sportovec, vytrvalostní běžec a rov-
nocenný soupeř Emila Zátopka, s nímž 
trénoval ve Zlíně, kde po válce pracoval. 
Jenže se musel vrátit domů, doopatro-
vat nemocnou matku. Tím jeho nadějná 
sportovní dráha skončila. Byl také hodi-
nář – samouk a hodinky spravoval snad 
celému okresu. Spravil každé – oprava, 
maštění, čištění, jednotná cena 10 korun. 
Po odchodu do domova důchodců pro-
dal svůj domek obci, a ta s pomocí Ev-
ropských fondů domek opravila a v roce 
2006 dala do užívání Slováckému krúžku 
Háječek. Nutno dodat, že ještě ze svých 
úspor přispěl na to, aby z jeho domu č. 
143 bylo místní lidové muzeum. Děku-
jem

Za  Slovácký krúžek Háječek  
Ludmila Hájková

„Zhusta chlapci, zhusta, konec ma-
sopusta. Masopust sa krátí, už sa ne-
navrátí.“ „Už je to třetí deň, co pijem 
verbujem, doma nenocujem.“

„Doma nenocujem, koně nepucu-
jem, už je to třetí deň, co pijem verbu-
jem.“

Fašank (z něm. Fasching) – ma-
sopust, je doba od Tří králů do popeleční 
středy. Je to období plesů, bálů, svateb a 
různých besed a veselic. Poslední 3 dny 
bývaly nejbujařejší, protože následovalo 
40 dní tzv. půstu, až do Velikonoc. 

Chození po Fašanku začínalo po 
nedělní mši, 3 dny před popeleční stře-
dou. Chodívali pouze muži, převlečení 
za ženy nebo zvířata. Hráli si při tom na 
harmoniku, nebo kdo na co uměl. Říkalo 
se, že chodí po babkách, protože se za-
stavili u každého domu, zahráli, zazpí-
vali a zatancovali si se ženami, dívkami, 

babkami, v tom, kterém domě. Dostali za 
to vejce a slaninu. Prošli část obce, měli 
čas, a až byli unavení, šli do hospody, kde 
byl i sál a nechali si udělat od hospod-
ského s přinesených vajec a slaniny jídlo. 
Za zbytek jim dal pití. Tancovali a zpívali 
až do noci, potom si zdřímli za stolem a 
ráno pokračovali ve fašankové obchůzce. 
V úterý byla zábava jen do půlnoci, kde 
symbolicky pochovali basu, za přítom-
nosti většiny občanů, na znamení toho, 
že na 40 dní bude klid. Někteří přišli ve 
středu ráno na popelec ještě v podrouše-
ném stavu a doma je přivítali opravdu až 
po tomto třídenním fašankovém mara-
tonu.

Od 60. let se chodilo jen v úterý před 
popelcem a od 90. let minulého století je 
fašanková obchůzka vždy v sobotu před 
popeleční středou. Fašankové obchůz-
ky v Ostrožské Lhotě mívali na starosti 

sportovci. V 80. letech Český svaz žen 
spolu se sportovci a od 90. let sportovci 
se Slováckým krúžkem. Za posledních 
30 let už jen Slovácký krúžek Háječek se 
skalními příznivci z řad občanů, za což 
jim děkujeme. Většinou večer po ob-
chůzce byla Fašanková muzika s pocho-
váváním basy, nebo Maškarní bál, Pyža-
mový bál s různým zpestřením.

Fašank je velmi náročná akce a v 
pohodě ji zvládnou jen abstinenti a děti, 
protože tady v Ostrožské Lhotě, a uka-
zuje se to čím dál víc, jsou občané velice 
pohostinní a nabízejí občanům koblihy, 
milosti, jednohubky a samozřejmě pití. 
Děkujeme Lhoťané, ale kdo chce vydr-
žet ještě večer, musí odmítat. Tradice fa-
šanků je dodržována prakticky na celém 
území naší republiky.

Za Slovácký krúžek Háječek  
Ludmila Hájková

Fašanky v Ostrožské Lhotě Hodinář Boček byl skvělý sportovec.  
Foto: Archiv LH.

FOLKLÓR
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Zdá se mi, že to bylo nedávno, 
ale ono to utíká. A těm prvním, co 
v Kameňáčku byli, je už 48 a 49 let. 
A jak vlastně tehdy začal Kameňá-
ček, ptají se někdy děti dnešního 
Kameňáčku? Bylo jaro 1988 a Slo-
vácký krúžek Háječek existoval 3 
roky. Tehdy ale Háječek prožíval 
„krizi“. Kluci odešli na vojnu nebo 
se oženili přes pole a děvčata se také 
povdávala nebo odešla do souboru 
Ostrožan. V Háječku zůstaly 3–4 
páry. Mezi nimi byl i Jožka Dob-
řecký, který to opravdu hodně těžce 
nesl, protože si nachystal osmáky v 
tzv. přípravce pro soubor Háječek. 
Přišel za mnou a bavili jsme se, co 
dál. Vyšlo nám z toho, že se musí 
začít u malých dětí, aby se tu fol-
klor pořádně zakořenil. Zajeli jsme 
si pro rozumy na Okresní kulturní stře-
disko, za paní Aničkou Maděričovou, a 
také do Slováckého muzea, kvůli oble-
čení dětí. Tam se nás ujala PhDr. Lidka 
Tarcalová. Chtěli jsme, aby děti vypadaly 
co nejpřirozeněji a nebály se v krojích 
pohybovat. Poradila nám, ať se vrátíme 
v čase téměř o 200 let. Při tomto snažení, 
dělat vše správně a od nuly, začal ožívat i 
Háječek. Ten také dosud neměl ujasně-
né časové období svých krojů, ve kterých 

Kameňáček v Ostrožské Lhotě slaví 35. výročí založení

Kameňáček při oslavách 30. výročí založení. Foto: std

vystupoval. A tak se to, jak se říká, vzalo 
z gruntu. Pomáhali všichni, všichni ku-
povali kousky látek, které jsme vozili do 
muzea ke schválení.

A tak se Jožka Dobřecký s obdivu-
hodnou houževnatostí pustil s dětmi do 
zkoušení. Název souboru si vymyslely 
samy děti, podle přízviska naší Lhoty – 
Kamenné (ležící na úpatí Bílých Karpat, 
protože kde kopnete, narazíte na ká-

men). První vystoupení bylo na podzim 
na Cecilském bále. Další vystoupení bylo 
vánoční. S tím pomohla i rodačka paní 
Alena Bočková – Žajdlíková. Mělo to 
velký úspěch a v květnu příštího roku se 
to jelo předvést na Vlčnovské slavnosti.  
Potom odešel za tanečnicemi do Ostro-
hu i Jožka Dobřecký, který miluje folklor 
dodnes. Patří mu dík za to, že stůj, co stůj 
chtěl, aby tady takový dětský soubor byl. 
A on tu je už 35 let. 

Původně chodily do Kameňáčku jen 
dva nejstarší ročníky základní školy. Poz-
ději přibyly děti od 4. třídy, a nakonec 
děti od 3 do 15 let. Jednu dobu to bylo 
neúnosné zabavit takový věkový rozptyl, 
a bylo nutné dělení na dvě skupiny. Díky 
patří Pavle Dominikové, která vedla tzv. 
Malý Kameňáček 10 let. Pomáhala jí Pe-
tra Janásová. Potom vedla Malý Kame-
náček Martina Žajdlíková a Silvie Pavla-
sová. Nutno zmínit i hudební doprovod 
dětského souboru. Na prvních vystou-

Cimbálovka, která vznikla v roce 1990 zásluhou paní 
Šálkové doprovází Kameňáček dodnes

peních to byla CM JZD Budoucnost z 
Blatnice. Byla to pro chlapy, kteří hrávali 
po vinných sklepech náročná práce, pro-
tože dětské písničky se nehodily do jejich 
repertoáru. A tak spolupráce ani ne po 
půl roce skončila. Háječek tehdy začal 
spolupracovat s CM Burčáci, ale co Ka-
meňáček? Do toho přišel spásný nápad 
paní Marie Šálkové, tehdy předsedkyně 
Osvětové besedy v Ostrožské Lhotě, že 
by bylo nejlepší založit místní cimbálov-
ku. S vervou sobě vlastní se do toho pus-

tila. Oslovila bývalého učitele (učil i zde) 
pana Botka z Ostrožské Nové Vsi. Vzá-
pětí na to povolala všechny, kdo tenkrát 
na něco hrál nebo se učil na housle, basu, 
klarinet atd. Na cimbál se učila naše dce-
ra a cimbál jsme koupili, aby měla doma 
na čem cvičit.  V MŠ byla paní učitelka 
Ivana Vlková, která se ujala primování. 
Tato cimbálovka, která vznikla v roce 
1990 zásluhou paní Šálkové, doprovází 
Kameňáček dodnes. Děkujeme, cimbá-
lovko.

FOLKLÓR
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Samozřejmě musíme zmínit velkou 
podporovatelku místního folkloru paní 
Ludmilu Maluškovou. To ona na samém 
začátku ušila všem dětem kroje. A v pod-
statě i Háječku podle vzoru doneseného 
ze Slováckého muzea. Ona pomáhala a 
radila až do své smrti. S výšivkami po-
mohla také paní učitelka Libuše Opleta-
lová, paní Jarka Kaňová, paní Ludmila 
Kaňová, paní Mikuličková z Mistřic, a 

Ludmila Hájková v podkroví domečku. Foto: Stanislav Dufka.

A za trest si za domácí úkol napíšete 
100x „nemám vyrušovat ve vyučování“, 
„nemám zapomínat domácí úkol“, „ne-
mám se otáčet“.

Aneb od Komenského, Marie Tere-
zie, Marie Montessori, Makarenka, až po 
odsun ne úplně zdravých dětí do zvlášt-
ních škol, nebo se zbavení dovádivých 
jedinců do polepšoven.

Nastoupila jsem do školy v 60. le-

Škola hrou a umění učit 
tech. Moc jsem se těšila. První dojem 
výborný, druhý – setkání na školní chod-
bě s přísně vyhlížející paní ředitelkou v 
šedivém kostýmu ve zlatých brýlích, po 
boku svého manžela, vojáka z povolání, 
jak jde vyšetřovat spolužáka, že omy-
lem podpálil stoh slámy – hrůza. Třetí 
dojem – mít stále ruce založené za zády 
– nepochopitelné. Mně, ani mým spolu-
žákům, to na radosti z chození do škol 
neubralo, protože jsme se dostatečně vy-

řádili po škole doma, na ulici a v přírodě. 
V dalších ročnících to bylo pro některé 
spolužáky horší. Nestačili a nečekalo se 
na ně. Nechali se propadnout o stupeň i 
více níž. Bylo mi to líto. Nebyli hloupí, 
jen potřebovali jiný přístup. A potom to 
neustálé strašení polepšovnou. Děsivá 
představa, takto od sebe oddělit školáky, 
kamarády, jen proto, že byli více dovádiví 
a neposední. No a pohlavky, to bylo běž-
né. Kluci sami měli na výběr buď pohla-

hlavně paní Martina Pešíková. S dalším 
šitím pro Háječek a Kameňáček paní 
Jana Smištíková, Alena Radochová, 
Anežka Pavlasová, Jarka Pospíšková z 
Hluku. Děkujeme všem.

Děkujeme také rodičům dětí, co kdy 
chodily do Kameňáčku, za různou po-
třebnou pomoc, a hlavně za to, že své 
děti podporují v tomto oboru, jakým je 
připomínání života předků, čímž se Dět-

ský národopisný soubor Kameňáček na 
zkouškách zabývá. Za 35 let své činnosti 
jsme probrali různá témata tohoto lido-
vého života. Vystupovali jsme ve všech 
sousedních obcích, v Uherském Hradi-
šti, několikrát na Vlčnovských slavnos-
tech, ale hlavně doma v Ostrožské Lhotě. 
Tímto děkujeme divákům, kteří se chodí 
na vystoupení Kameňáčku podívat.

Za Slovácký krúžek Háječek  
Ludmila Hájková
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vek, nebo poznámku do žákovské kníž-
ky. Vždy zvolili pohlavek – věděli za co. 
Doma by to dopadlo hůř, protože to byla 
pro rodiče hanba, když si na dítě stěžoval 
učitel, farář. 

Dnes je to málem naopak. Rodiče 
by chtěli řídit školu, učitele... K napsání 
tohoto článku mě přivedlo sledování za-
sedání zastupitelstva, kdy jsem zachytila 
snahy nějakých rodičů snad diktovat, jak 
se má učit a hodnotit žáky. Pro mě je ab-
surdní, že se někdo chce plést do oboru, 
kterému laik nemůže rozumět. Kam má 
paměť sahá, byl vždy učitel vážený člo-
věk, tedy za předpokladu, že byl moudrý, 
laskavý a spravedlivý. To neomylně po-
znají děti. Je-li rodič soudný, tak se sna-
ží s učitelem spojit v tom smyslu, že oba 
chtějí jedno, a to z dítěte, ačkoli je každé 
jiné, vytvořit rovného člověka v rámci 
jeho schopností. Učitel je na to, aby ty 
schopnosti – talenty, hřivny objevil a roz-
vinul a rodič je na to, aby mu důvěřoval 
a dítě naučil správnému chování. Jinak 
to dítě vycítí a začne v tom balancovat, 
tím pádem se křivit, což se v konečném 
důsledku nevyplatí rodičům. „Ohybaj ňa 

mamko, dokaď su já Janko. Až já budu 
Jano, neohneš ně mamo.“

Myslím, že tyto pseudospory vznikly 
ze strachu z něčeho nového, nebo z le-
nosti akceptovat něco nového. Každý má 
dnes v kapse telefon a může se na dítě 
kdykoli informovat a s vyučujícím se 
spojit. O čem ta debata na zastupitelstvu 
vlastně je? Každý rodič ví, že ze všech 
dětí nebudou „inženýři“ a je to dobře, že 
nebudou, ale rodič by chtěl. Pokud je dítě 
nadané, je dobrý i učitel. Pokud není na-
dané a musí se pilně přičinit i rodiče, je 
potřeba najít viníka. Kdo tím trpí – dítě!

Měli jsme pět školáků a vím, o čem 
mluvím. Když nastoupila do školy první 
dcera, vše bylo nové, krásné a naše snaha 
neznala mezí. Paní učitelka byla velice ši-
kovná na vyrábění různých tabulek, po-
můcek atd. A tak jsme 2–3 hodiny denně 
psali úkoly, tabulky, doplňovačky a po-
dobně. Na třídní schůzce jsme obdrželi 
obšírný výklad o dění ve třídě i mimo 
ni, o všech událostech okolo dětí a školy. 
Bylo to úžasné a sami jsme si připadali 
jako učitelé a vše jsme hodně prožívali. V 
deníčku měla dcera tolik razítek, že jsme 

ani nezjistili za co jsou.
Další rok nastoupila do školy druhá 

dcera a bylo to nějak úplně v „klidu“. Málo 
razítek, jen sluníčko za chování. Málo 
úkolů nebo jen velmi jednoduché, což 
dcera zvládala sama.  Na třídní schůzce 
stručné, avšak výstižné hodnocení, že by 
i slaboduchý rodič pochopil, jak na tom 
jeho dítě je. Někteří rodiče byli nervózní, 
jestli je to v pořádku, ale byli ujištěni, že 
všechny děti budou umět číst, psát a po-
čítat a že kázeňské přestupky bude řešit 
sama ve třídě. Pokud bude potřebovat, 
ozve se. Domácí úkoly dává úmyslně jen 
malé, protože děti mají doma pomáhat, 
a hlavně se vydovádět, aby byly ve škole 
čilé a pozorné. Jen nakonec, obě dcery 
mají střední školu a je vidět, že ke stejné-
mu výsledku mohou vést dvě cesty. Další 
tři děti už jsme zdaleka tak neřešili a ne-
chali jsme to na učitelích.

Co dodat na závěr. Není to nic nové-
ho, je to staré jen několik století a napsal 
to učitel národů Jan Amos Komenský, a 
nazval to „Škola hrou“ a „Umění učit“. 

Ludmila Hájková. Nové Záhumní.

Zemřel Petr Radoch, bývalý předseda  
lhotských turistů

Je to ta nejhorší zpráva, kterou 
můžete dostat. Jedna taková přiletěla 
na mobil brzy ráno první sobotu v roce 
2023. „Petr dnes v noci svůj boj se zá-
keřnou nemocí prohrál.“ Ano, je to ší-

Tady je smuteční řeč od současného předsedy Pavla Žajdlíka.
Nejsmutnější je chvíle, kdy se ze 

všech hezkých okamžiků stane pouhá 
vzpomínka…

Vážená zarmoucená rodino, vážení 
smuteční hosté, 

chtěl bych krátce za Turistický klub 
Ostrožská Lhota vzpomenout na prima 
člověka, našeho kamaráda Petra Rado-
cha. 

Petr byl ve výboru turistiky od jejího 
obnovení v roce 1994 nejdéle, nepřetr-
žitě 20 let. Nejdříve jako pokladník, pak 
místopředseda a předseda. Za svoji obě-

tavou práci pro turistiku mu bylo roku 
2013 uděleno ocenění - Zasloužilý člen. 
Zanechal svým klidem a rozvahou, přá-
telskou povahou nesmazatelnou stopu v 
našem klubu i v našich srdcích. 

Když nás opustí člověk, který tu ještě 
měl být, klademe si otázku PROČ. Petr 
přece vedl zdravý život, aktivní pohyb 
byl součástí jeho životního stylu. Stačil 
ale jeden rok a těžká nemoc převrátila 
život jemu i rodině a předčasně ve věku 
nedožitých 60 let jej ukončila.

lené – zemřel Petr Radoch – kamarád, 
spolužák, dobrý chlap. Ještě na začát-
ku loňské zimy běžkoval v Jeseníkách. 
Hory miloval.  Několik let byl předse-
da turistiky v naší Lhotě.

Petr Radoch.

Petře, děkuji Ti za vše, co jsi pro tu-
ristiku i obec udělal a loučím se s Tebou 
jménem všech turistů i jménem svým. 
Navždy zůstaneš v našich vzpomínkách.

VZPOMÍNÁME
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Na Rodičovském plese tančilo šest párů
První sobotu v novém roce patřil obecní sál Rodičovské-

mu plesu. Úvodní slovo si vzal ředitel školy Libor Daňhel, který 
přivítal všechny přítomné. Hlavním hřebem byla, jako už tra-
dičně, polonéza. Tentokrát se v režii 
Kateřiny Pěnčíkové narvanému sálu 
představilo šest párů ze sedmé, osmé 
a deváté třídy lhotské školy. 

„Nacvičovali jsme od začátku říj-
na. Každý týden, občas tam byla ně-
jaká nemoc, ale děcka byly opravdu 

hodně šikovné. Byla radost s nimi pracovat. Máme mezi sebou 
i ostřílené tanečníky, někteří tančí už podruhé. Je to fajn, jsou 
zkušení, mohli jsme se o ně opřít,“ hlásila Kateřina Pěnčíková, 

která byla i autorkou choreografie. 
stdDominika Magálová a Jiří Bezděk

Karolína Machová a Richard Páč
Markéta Pavlíková a Matěj Jurásek
Barbora Chudíková a Štěpán Štěrba
Alena Šimčíková a Jakub Hensirovský
Jitka Těthalová a Viktor Hájek

Šest párů tančilo na Rodičovském plese. Foto: Stanislav Dufka

7. března vyrazili do knihovny v Uherském Hradišti žáci 
6. ročníku, aby absolvovali besedu na téma Hobit, Harry Po-
tter a další TOPky fantasy literatury. Harry Potter je známý asi 
všem. I tak jsme hltali každé slůvko o tom, jak kniha vznikala i 
o životě paní spisovatelky. Jaká náhoda stála za vydáním knihy, 
která je známá po celém světě. Dostali jsme tipy na další četbu 

Návštěva knihovny BBB v Uherském Hradišti 
tohoto žánru a mohli jsme sledovat ukázky zfilmovaných knih. 
Beseda se nám všem velmi líbila a těšíme se na další návštěvu 
knihovny.

14. března vyrazili žáci z osmé třídy do knihovny BBB v 
Uherském Hradišti. Beseda byla na téma Horor - povídání o 
tom, že horor není pouze filmový žánr. Debata nás zavedla do 
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V naší škole se snažíme o slovní hodnocení už několik 
let. Od nového školního roku hodnotíme většinu prací slov-
ně. Klasifikaci jsme však úplně nezrušili. Žáci dostávají 2-4 
známky za pololetí. Slovní hodnocení není také konečná a 
jediná forma hodnocení. V 
naší škole klademe velký dů-
raz na to, aby žák sám poznal, 
kde jsou jeho silné stránky a 
na čem musí ještě zapracovat. 
Žáky vedeme i k tomu, aby do-
kázali slovně či písemně zhod-
notit svou práci a také práci 
svých spolužáků. Učí se komu-
nikovat, formulovat své myš-
lenky a reagovat na nečekané 
dotazy od spolužáků i vyučují-
cích. Všemi těmito pomalými 
a postupnými krůčky míříme 
k vyššímu cíli a tím je forma-
tivní hodnocení, jehož je slov-
ní hodnocení pouze malou součástí. 

Schopnost sebehodnocení vnímáme jako jednu z nejdů-
ležitějších hodnot, kterou můžeme našemu žákovi dát. Učí se 
nepodceňovat, ale ani nenadhodnocovat své schopnosti. Vždyť 
skoro každý pracovní pohovor je vlastně takovým sebehod-
nocením a naši žáci v nich budou umět uspět. Nechceme naše 
žáky škatulkovat do kolonky známek. Oceňujeme to, co žák 
umí a snažíme se to rozvíjet. Naši žáci se učí pracovat s chy-

Slovo ředitele – hodnocení – velký „problém“
bou, nebojí se jí, naopak ji vnímají jako věc, která je posouvá 
dál, jako zcela přirozený proces na cestě za poznáním. Nebojí se 
pokládat otázky, argumentovat a vyjadřovat své vlastní názory. 

Pokud se vrátíme zpět ke známkám v počtu až 20 za po-
loletí, jak požadují někteří ro-
diče, už to nebude o kooperaci, 
spolupráci a komunikaci, už to 
nebude o vnitřní motivaci, že 
se chci naučit nové věci, abych 
v životě uspěl, ale o použití biče 
ve formě známek. 

Všichni mluvíme o tom, že 
chceme pro děti jen to nejlepší. 
Kolik je ale těch, kteří ví něco o 
psychologii, pedagogice či di-
daktice? Velmi málo – většinou 
mluví jen vlastní mnoho let 
stará zkušenost či lenost. Toto 
je ale také ukázka dlouhodobé 

devastace naší společnosti. Všichni znají 
svá práva, ale povinnostem se vyhýbají nebo je překrucují, sko-
ro každý ví, co má dělat ten druhý, ale mě se to netýká.

Pokud si někdo myslí, že vyhrál souboj se školou pro dobro 
svých dětí, je na velkém omylu. Možná na chvíli uspokojí svůj 
pohled na problém hodnocení a známkování, protože prosadil 
svůj názor, ale do budoucna připraví svým dětem těžkou pozici 
v životě. Jediný, kdo může prohrát, jsou vaše děti. 

strašidelných zámků, rozbořených psychiatrických léčeben, 
podzemí, prostě všude tam, kde se můžou odehrávat hororové 
příběhy. Dostali jsme tipy na knihy tohoto žánru a dozvěděli 
jsme se spoustu informací o autorech těchto děl. Prakticky jsme 
si vyzkoušeli přiřadit fotografie spisovatelů k jejich životopisu 
a k názvům jejich knih. Viděli jsme ukázky z několika hororů. 
Všichni jsme odcházeli nadšení.

21. března se vydali do knihovny v Uherském Hradišti také 
sedmáci. Téma této besedy bylo Komiksový svět superhrdinů 
aneb když superhrdina, tak ten z komiksu. Připomněli jsme si 
Supermana, Hulka, Batmana a další. Podívali jsme se společně 
na ukázky těchto superhrdinů. Sestavili jsme profily těchto po-
stav a pobavili jsme se o jejich schopnostech, životních osudech 
i jejich slabostech. Odnesli jsme si opět tipy na zajímavou četbu.

Čtenářství podporují i čtenářské dílny, které probíhají kaž-
dý týden vekole. Vzájemně si doporučujeme knihy, čteme, po-
vídáme si o postavách. Snad nadchneme i nečtenáře.

Hana Bartošíková

Žáci navštívili okresní knihovnu Bedřicha Beneše Buchlovana  
v Uherském Hradišti. Foto: HB.

Ředitel školy Libor Daňhel. Foto: ZŠ Ostrožská Lhota
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Nezisková organizace Post Bellum, která od roku 2001 
vyhledává a nahrává vzpomínky pamětníků klíčových mo-
mentů 20. století a je známá svým projektem Paměť náro-
da, nás přijela seznámit se svým workshopem Lidská práva 
- chraňme je. 

Workshop.  
Lidská práva - chraňme je

Tvůrčí dílny se 20. ledna 2023 zúčastnili žáci celého druhé-
ho stupně. Interaktivní formou se seznámili s lidskými právy 
prostřednictvím příběhů pamětníků. Učili se rozpoznat znaky 
totalitních režimů, porušování lidských práv a svobod i disku-
tovat nad tímto tématem. 

Žáci hodnotili workshop jako zajímavý. Dozvěděli se 
spoustu nových informací. Zhlédli poutavý příběh, který mno-
hé dojmul a uvědomili si, jak je svoboda důležitá. Negativně 
hodnotili málo pohybových aktivit v programu.

Hana Bartošíková

Využili jsme aktuálního tématu ve společnosti, kdy do-
spělí volili prezidenta, a tak jsme si uspořádali své vlastní 
volby. Vzhledem k tomu, že by škola měla zůstat apolitic-
kou, volili jsme pohádkovou postavu. 

Cílem projektu bylo dát dětem příležitost poznat a prak-
ticky si vyzkoušet, jak volby probíhají a umožnit jim projít 
si celým procesem od samotného výběru kandidátů, přes 
sběr podpisů pro svého kandidáta prostřednictvím petičních 
archů až po konečný průběh, pravidla i vyhodnocení voleb. 
Neméně důležité bylo také dokázat přijmout výsledek voleb a 
respektovat názory ostatních. 

O nadané děti v naší škole není nouze. V každém oboru 
se může projevit někdo jiný. V listopadu proběhlo v 8. a 9. tří-
dě školní kolo chemické soutěže Hledáme nejlepšího mladého 
chemika ČR. Ze školního kola postoupily žačky 9. třídy Alena 
Šimčíková, Karolína Machová, Barbora Chudíková a Mar-
kéta Pavlíková. 

V prosinci 2022 se konalo na Střední průmyslové škole 
Otrokovice 2. kolo této soutěže, kam se vydali i zástupci naší 
školy. Zúčastnilo se 95 žáků základních škol z našeho kraje, ze 
kterých postoupilo 30 nejlepších do regionálního kola.

Regionální finále chemické soutěže Hledáme nejlepšího 
mladého chemika ČR proběhlo v únoru 2023, kterého se zú-
častnila Alena Šimčíková z 9. třídy. 

Děkujeme Alči za reprezentaci školy a gratulujeme. 

Chemická olympiáda
Téma letošního ročníku Chemické olympiády byl dusík 

a jeho sloučeniny. Úkoly mají přesah do dějepisu, zeměpisu, 
přírodopisu, fyziky, matematiky či angličtiny. Školní kolo che-
mické olympiády probíhalo již od listopadu 2022 a má 3 části. 
První část je domácí příprava s odbornými texty a vypracová-
ní úkolů na dané téma. Součástí jsou konzultace s vyučujícím 
chemie. Veškerá zmíněná příprava vrcholí teoretickým testem 
a praktickou částí v laboratoři, která proběhla 10. 2. 2023.

Hledáme nejlepšího mladého chemika ČR

Alena na soutěži na Střední průmyslové škole v Otro ovicích. Foto: LK.

Třeťáci uspořádali volby pro celou školu

Z NAŠÍ ŠKOLY

Nakonec se nám podařilo do projektu zapojit celou školu 
i veřejnost. Pravděpodobně i mnozí z vás byli osloveni a svým 
podpisem podpořili některého z pohádkových kandidátů. 

Sčítání hlasů nám dalo zabrat. Nejprve jsme museli shro-
máždit všechny vyplněné i částečně vyplněné petiční listiny. 
Rozdělit si jednotlivé kandidáty mezi sebou a tu hromadu ar-
chů roztřídit na 14 hromádek, právě tolik jsme měli kandidátů 
na post nejoblíbenější pohádková postava roku 2023. Sčítání 
hlasů vyžadovalo velkou dávku vytrvalosti a systematické prá-
ce. Před sčítáním bylo potřeba všechny petiční archy projít a 
vyškrtat duplicitní hlasy. Poté nastoupila skupina kontrolorů, 

Školního kola se zúčastnili Alena Šimčíková z 9. třídy a 
Michal Král z 8. třídy. Do okresního kola, které se konalo na ŽS 
Šumice postoupila Alena Šimčíková. Gratulujeme a děkujeme 
za reprezentaci školy. 

Chemii zdar! Ludmila Kolářová
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Jedno nádherné nedělní lednové ráno jsme se vydali na 
cestu dalekou. Během cesty tam jsme se zastavili v Olympii. Po 
příjezdu do Branné jsme se ubytovali a po vybalení jsme šli běž-
kovat. Běžkování bylo úžasné. Další den jsme se konečně vydali 

Škola v Jeseníkách.  
Lyžařský výcvikový kurz v Branné

Lhotští školáci na lyžařském výcviku  
v Jeseníkách. Foto: F. Chmelíček.

na svah, kde nás rozdělovali do skupin. Byly celkem tři skupiny 
podle toho, jak kdo uměl lyžovat. Ve třetí skupině se učilo lyžo-
vat. Ve druhé a v první jsme se zdokonalovali ve sjezdu. V úte-
rý jsme jenom lyžovali. Středeční den byl odpočinkový, vydali 
jsme se na procházku a do wellness a hrát bowling. Ve čtvrtek 

proběhly závody ve slalomu, které 
vyhrála Barbora Chudíková - jak v 
závodu žen, tak i v celokurzovém.

V pátek dopoledne jsme byli 
ještě lyžovat a odpoledne už jsme 
frčeli domů. Lyžák jsme si užili a 
domů jsme přijeli bez žádných zá-
važných zranění.

Barbora Chudíková, 9. třída

Z NAŠÍ ŠKOLY

která duplicitní podpisy překontro-
lovala a hlasy přepočítala. 

Správné volby potřebují také své 
volební průzkumy a volební kam-
paň. Ani jedno v našich volbách ne-
chybělo. Prostřednictvím online an-
kety naši kandidáti nakonec získali 
1000 hlasů. 

1. března proběhlo 1. kolo voleb, 
ve kterém se utkalo našich 5 kandi-
dátů o své prvenství. Třeťáci utvořili 
3 volební komise v čele s předsedou 
a všichni účastníci voleb se u vo-
lební komise museli prokázat svým 
žákovským deníkem, dospělí voliči 
občanským průkazem. Nakonec se 
přímé volby zúčastnilo 86 % všech 
žáků a zaměstnanců školy. 

Třeťáci všechny platné volební 
lístky sečetli a výsledky voleb jsou 
následující: 

Pikachu získal 6 % hlasů
Mimoni získali 11 % hlasů 
Pat a Mat 11 % hlasů 
Harry Potter 16 % hlasů
a Krteček zvítězil s neuvěřitelnými 56 % všech hlasů, tím 

pádem 2. kolo voleb neproběhlo a Krtek se stal absolutním ví-
tězem. 

Díky volbám jsme se naučili spoustu nových věcí, víme, co 
jsou to procenta, umíme tvořit grafy v Excelu, procvičili jsme 
sčítání, odčítání, učivo českého jazyka, čtení, psaní a umíme 
zase o něco lépe komunikovat a přijímat názory ostatních. 

Děkujeme za inspiraci paní učitelce Hance a její české tří-
dě v základní škole v Bruselu a také rodičům žáků 3. třídy za 
spolupráci a všem žákům naší školy a zaměstnancům za velkou 
účast ve volbách. 

Žáci 3. třídy a paní učitelka Adéla Warchilová

Třeťáci utvořili tři volební komise v čele s předsedou. Foto: Adéla Warchilová.
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V hodinách slohu se učíme rozvíjet 
naše komunikační schopnosti. Snaží-
me se komunikovat, ale také naslou-
chat názorům druhých. Učíme se vní-
mat řeč těla, projevy druhého člověka. 
Víme, že dobrá komunikace je úspě-
chem jak v pracovním, tak v osobním 
životě. A jak nejlépe naše komunikační 
schopnosti vyzkoušet, než si pozvat do 
,,horkého,, křesla někoho zkušeného. 
Žáci osmé třídy si pozvali pana ředi-
tele, žáci deváté třídy paní zástupkyni. 
Důkladně si připravili dotazy, případ-
né reakce, argumenty. 

Ve středu se v pomyslném horkém 
křesle ocitla paní zástupkyně Mgr. Lud-
mila Kolářová. Žáci byli nejprve trochu 
nesmělí. Neodvažovali se moc argumen-
tovat a já jako divák jsem si říkala, že ne-
využijí nic z toho, co se naučili. Chtělo to 
jen trochu času. V průběhu se rozvířila 
velmi zajímavá diskuze. Žáci argumento-
vali, doptávali se a poskytovali svůj ná-
hled na jednotlivá témata. 

Ve čtvrtek se do této role dostal pan 
ředitel Mgr. Libor Daňhel. Osmáci byli 

Horké křeslo. Ředitel a zástupce pod palbou žákovských otázek
už od začátku velmi smělí a dis-
kuze se v této třídě rozjela hned 
od začátku. Pan ředitel trpělivě 
odpovídal a reagoval na dotazy. 
Žáci poskytovali zpětnou vaz-
bu, svůj náhled na danou věc, 
ale také přijímali argumenty 
pana ředitele. Dotazů bylo to-
lik, že se diskuze protáhla přes 
vyučovací hodinu. 

Obě třídy hodnotili tuto 
zkušenost jako velmi pozitiv-
ní. Někteří z nich měli poprvé 
možnost vyzkoušet si argumen-
taci či techniky dobré komuni-
kace s tak zvanou autoritou, 
pokud tak budeme nazývat ve-
dení školy, které se snaží být pro 
žáky spíše partnery. 

Ocenění si zaslouží všichni. 
Myslím, že to byla velmi cenná 
zkušenost pro všechny zúčast-
něné strany. Určitě v rozvoji ko-
munikačních technik budeme i 
nadále pokračovat. 

Hana Bartošíková

Nejprve se v pomyslném horkém křesle ocitla 
paní zástupkyně Mgr. Ludmila Kolářová, po ní 

pan ředitel Mgr. Libor Daňhel.  
Foto: Hana Bartošíková.

Ve čtvrtek 16. března jsme se vydali 
na exkurzi do Osvětimi. Naši cestu jsme 
začali u ZŠ Za Alejí v Uherském Hradiš-
ti, která se stala po tento čas naším spo-
lečníkem. Cesta do Polska rychle utíkala 
za přispění zajímavých informací o Pol-
sku od pana průvodce. Po osmé hodině 
ranní jsme již stáli před první zastávkou 
a to Osvětim (německy Auschwitz), kte-
rá byla největším nacistickým koncen-
tračním a vyhlazovacím táborem. Po 
důkladné prohlídce u vchodu, kontrole 
vstupenek a pasů na jméno každého z 
nás, jsme se ocitli před vstupní bránou. V 
tu chvíli na nás všechny dolehla stísněná 
nálada. Všichni jsme si byli vědomi toho, 
že tento tábor je známý svou tvrdostí a 
pokusech na vězních neblaze proslulým 
lékařem.

Exkurze do Osvětimi. Byl to silný emotivní zážitek

Žáci lhotské školy na prohlídce koncentračního tábora Osvětim. Foto: HB.

Z NAŠÍ ŠKOLY
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Prohlídka byla vedena polským prů-
vodcem, který mluvil velmi dobře česky. 
Po celou dobu nás provázel jeho hlas a 
sděloval nám fakta o táboře, příběhy ně-
kterých vězňů či upozorňoval na nemož-
nost focení či úplného ticha v místech, 
kde vězni umírali. Nejemotivnější byl 
průchod jednou z plynových komor. Na 
každém z nás bylo vidět pohnutí, dojetí a 
tíha této chvíle. 

Po prohlídce tohoto tábora jsme 
se přesunuli do druhého rozsáhlejšího 
komplexu, který byl nazván Osvětim II 
- Birkenau. Obrovská plocha na jedné 
straně z cihel stavěných domů, na dru-
hé pouhé dřevěné montované stodoly na 
nás opět dolehla. Když jsme stáli na mís-
tě, kde probíhala selekce, někteří z nás se 
již neubránili dojetí. Stát kousek od va-
gonu, ze kterého vycházeli lidé téměř na 

jistou smrt, byl jeden z nejsilnějších zá-
žitků. V závěru prohlídky jsme měli řadu 
dotazů na našeho úžasného průvodce. 
Ochotně nám zodpovídal naše dotazy a 
nebyla otázka, na kterou by nedokázal 
reagovat. 

Byl to silný, emotivní zážitek. Letoš-
ní osmáci budou mít možnost navštívit 
toto místo 12.2.2024 a měli by to zažít, 
protože nesmíme zapomenout.

Hana Bartošíková

Paní Marie Adamcová, rozená 
Dominiková, se narodila v roce 1946 
v Ostrožské Lhotě. Oba její rodiče po-
cházeli z Ostrožské Lhoty a ona zůsta-
la věrná jak rodnému domu, tak i své 
obci, kde přispívala svého času svým 
klidem a rozumnými názory v obecní 
radě a obecním zastupitelstvu! V rod-
ném domě doopatrovala i své rodiče a 
vychovala dvě dcery.

Od roku 1977 učí na Základní škole 
v Ostrožské Lhotě svůj obor – matemati-
ku. Škoda, že jsem neměla to štěstí, aby 
mě učila. Já jsem opouštěla základní ško-
lu v době, kdy ona dokončovala studium 
na vysoké škole.

Za pár let přišlo do školy v Ostrož-
ské Lhotě mých pět dětí a paní učitelka 
Adamcová učila je.

Měla a stále má přirozenou autoritu 
a vyzařuje zvláštní klid. Nikdy jsem ji 
neviděla se rozčílit, křičet, nadávat či po-
užít jiných nepřiměřených výchovných 
prostředků.

Marie Adamcová – Paní Učitelka
Vzbuzovala a vzbuzuje úctu 

dětí i rodičů. Myslím, že považuje 
žáky i jejich rodiče za sobě rovné, za 
partnery a co ona sama má ráda a 
ovládá – matematiku, chce s láskou 
jí vlastní předat všem, kdo to potře-
bovali a potřebují.

Učí dodnes a dělá to stejně. 
Učila a učí i moje vnoučata.

Většina umělců, herců, zpěvá-
ků tvrdí, že šli na Vysoké umělecké 
školy proto, že neměli rádi matema-
tiku.

Možná bychom o mnohé uměl-
ce přišli, kdyby je učila matematiku 
paní učitelka Marie Adamcová z 
Ostrožské Lhoty.

Paní učitelka Marie Adamcová je 
neustále v pohybu. Denně chodí na vy-
cházky svým lehkým a elegantně rych-
lým krokem, a když napadne sníh, jde si 
i zalyžovat.

Každý, kdo ji kdekoli potká, je od ní 
obdařen úsměvem a jemným pokynutím 
hlavy pro ni typickým.

Je to tak odjakživa, potkávám ji celý 
život.

Ludmila Hájková (67 let)

Mgr. Marie Adamcová pracuje na 
Základní škole v Ostrožské Lhotě téměř 
celý svůj aktivní učitelský život. Působila 
zde jako ředitelka školy a jako obyvatelka 
Ostrožské Lhoty vždy byla v úzkém kon-
taktu s rodiči. Během své pedagogické 
kariéry ovlivnila několik generací. Ob-
divuhodný je její životní elán a nadhled. 
Při práci s žáky prokazuje nejen velkou 
míru profesionality, ale také lidský em-

Osobnost Základní školy v Ostrožské Lhotě
patický přístup. Pomáhá dětem rozvíjet 
jejich potenciál, individuálně se věnuje 
každému z nich.

Svým trpělivým vysvětlováním, opa-
kováním, pečlivostí a důsledností doká-
že z matematiky udělat předmět, jehož 
důležitost žáci chápou a mnozí v něm 
naleznou zalíbení. Mohou se spolehnout 
na kvalitní přípravu, což oceňují hlavně 

deváťáci, které paní Marie Adamcová 
tradičně připravuje na úspěšné složení 
přijímacích zkoušek z matematiky. Paní 
učitelka Adamcová je vstřícná k dětem, 
rodičům i pedagogickému sboru. Doká-
že podat pomocnou ruku a být jim opo-
rou. 

Nejen pro své profesní, ale přede-
vším lidské kvality, zasluhuje veřejné 
ocenění.

Irena Kapustová

Velkým koníčkem Marie Adamcové jsou 
běžky. Foto: Archiv MA.

Z NAŠÍ ŠKOLY
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V průběhu března se žáci 1. stupně 
zúčastnili ukázkové hodiny TV s názvem 
Škola v pohybu. Program vedl Mgr. On-
dřej Machala, trenér mládeže. Děti si vy-
zkoušely nové netradiční sportovní hry. 
Z výuky všichni odcházeli příjemně una-
veni a s úsměvem na rtech. 

Radka Chmelíčková

Program vedl Ondřej Machala, trenér mládeže. 
Foto: RCH.

Škola v pohybu

Stromy na naší zahradě zdobily začátkem února 
překrásné ledové ozdoby. Foto: Jana Všetulová.

Ve čtvrtek 9. února bylo v družině velmi veselo. Masky řádily jaksepatří a občerstvení zajišťoval 
popcornovač. Foto: Jana Všetulová.

Na popeleční středu jsme si s dětmi v družině 
udělali sladký den. Smažili jsme vafle, které si 
děti zdobily cukrem, šlehačkou a vlastnoručně 
nakrájeným ovocem. Při této příležitosti jsme se 
učili i etiketu stolování. Foto: Jana Všetulová.

Jarní badatelé. Jaro je tu a láká nás k badatelským činnostem.  
Máme foťáky, okénka o bádání po jaru může začít. Foto: Jana Všetulová.

Z NAŠÍ ŠKOLY
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Ve čtvrtek dne 16. února 2023 jste mohli 
vidět v naší Lhotě fašankový průvod dětí z ma-
teřské školky. Šel kolem Jednoty, dále po ulici 
Býčiny, okolo relaxační zóny a přes ulici Řádek 
zpět do školky.

Lhotu obešel fašankový průvod
Fašank je prý také spojený s oslavami kon-

ce zimy. Je pravda, že letošní počasí průvodu 
docela přálo, teda alespoň u nás ve Lhotě. Tep-
lota byla kolem deseti stupňů a hlavně nepršelo. 
Jak je v posledních letech zvykem, tak průvod 
organizuje Slovácký krúžek Háječek.

Do kroku a do skoku vyhrával lhotský Fa-
šank Band pod vedením Jarka Dominika.

std

Fašankový průvod  
dětí ze školky

Děti ze školky se na fašank pečlivě připravily. Foto: MŠ.

Fašank organizuje v naší Lhotě Slovácký krúžek Háječek. Foto: Stanislav Dufka.

Z NAŠÍ ŠKOLKY
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Cenu za nejlepší slivovici si ze lhotského koštu odnesl Radovan Hýža 
z Uherského Ostrohu. Z osmi nejlépe oceněných vzorků zůstaly v naší 
Lhotě tři. V kategorii Likéry vyhrál Pavel Žajdlík, v nejprestižnější ka-
tegorii Slivovice byl druhý Jan Radoch a pomyslnou bronzovou medaili 
získal Josef Žajdlík mladší. 

Absolutní vítěz Radovan Hýža se koštu v naší Lhotě zúčastňuje pravi-
delně. „Každý rok dávám do Lhoty nějaký vzorek, letos jsem byl dokonce v 
degustační komisi. Za tuto kořalku už jsem ocenění dostal v Ostrožské Nové 
Vsi a v Mikulčicích, ale šampiona ještě ne,“ přiznal Ostrožan, kterého oceně-
ní potěšilo. „Je to příjemné překvapení, jsem za to rád.“

Jeden z hlavních organizátorů Michal Pěnčík mohl být s průběhem koštu 
spokojený. „Kořalky jsou výborné, cimbálovka je skvělá. Věřím, že lidi, kteří 
přišli, si akci užili. Podle výsledků je také vidět, že způsob hodnocení byl ne-
stranný. Na bedně byli jen tři Lhoťané. Chceme dělat košt co nejvíc nestran-
ně. Chceme být a věřím, že jsme féroví,“ dodal Michal Pěnčík. 

Košt slivovice a jiných ovocných destilátů už pravidelně organizuje Muž-
ský pěvecký sbor. V letošním roce se sešlo 357 vzorků, to bylo o 133 méně 
než v loňském roce (490).

„Letos se ve Lhotě téměř nepálilo. Říkali jsme si, že když budou tři stovky 
vzorků, tak budeme rádi,“ nechal se slyšet jeden z pořadatelů Silvestr Mach.

Stanislav Dufka

Slivovicový král je z Ostrohu. Domácí brali druhé a třetí místo

Kategorie:
Slivovice
1. místo - Radovan Hýža, Uherský Ostroh,  
slivovice 2020
2. místo - Jan Radoch, Ostrožská Lhota,  
slivovice 2021
3. místo - Josef Žajdlík mladší, Ostrožská Lhota,  
durancie 2021

Hrušky
1. místo - Jaromír Klečka, Nedakonice,  
hruška 2022

Jablka 
1. místo - Gabriela Bouřová, Nedakonice,  
jablko 2022

Likéry 
1. místo - Pavel Žajdlík, Ostrožská Lhota, 
ořechovka 2022

Meruňky 
1. místo - Lubomír Král, Nedakonice, 
meruňka 2022

Ostatní
1.místo - Stanislav Káčerek, Strážnice,  
slivovice z dubového sudu 2021

Košt slivovice a jiných ovocných destilátů už pravidelně organizuje 
Mužský pěvecký sbor. Foto. 2x Stanislav Dufka

Cenu za nejlepší slivovici si odnesl Radovan Hýža z Uherského Ostrohu (v bleděmodrém 
triku). V kategorii Likéry vyhrál Pavel Žajdlík (vlevo), v nejprestižnější kategorii Slivovice 
byl druhý Jan Radoch (cenu přebral Slávek Radoch – vpravo) a pomyslnou bronzovou 
medaili získal Josef Žajdlík mladší. 



RŮZNÉ
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Bývá to jedna z nejoblíbenějších 
akcí Starých pánů, ne – li vůbec nejob-
líbenější. Tradiční únorová zabíjačka 
se uskutečnila v polovině měsíce. Účast 
překvapivě nebyla tak hojná jako v pře-
dešlých letech. 

„Letos přišli ti, kteří mohli. Dost klu-
ků bylo pracovně vytížených, navíc byly 

Na zabíjačce Starých pánů se všichni bavili.  
Proto ji děláme, řekl Franta Štergenich

Tradiční zabíjačka Starých pánů se uskutečnila na hřišti SK. Foto: Archiv SP.

jarní prázdniny, tak rodiče byli s děcka-
ma na horách,“ vysvětloval jeden z hlav-
ních organizátorů František Štergenich 
a pokračoval. „Tvrdé jádro Starých pánů 
tady bylo. Zabíjačka proběhla úplně v 
pohodě. Všichni se bavili, a proto ji také 
děláme.“

Prase vážilo 120 kilo a bylo od cho-
vatele z Moravského Písku. Všechno bylo 
pod velením řezníka Josefa Zahradského.

„Za rok mu bude sedmdesát. Je tady 
mezi námi jako ryba ve vodě. Patří mu 
velké poděkování. Jsem také rád, že přišel 
starosta Roman Tuháček i s manželkou,“ 
svěřil se na závěr Franta Štergenich.  

 Stanislav Dufka

 Naše obec má nový facebookový profil.

Obec Ostrožská Lhota

RŮZNÉ
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Turisté šlapali kolem Břestecké skály
Na zimní turistiku „na Břestek“ 

se vydalo 6 turistů + 1 host. Naposled 
jsme tu byli „před covidem“, 18.1.2020. 
Lákadlem této tradiční zimní akce jsou 
zabíjačkové speciality. I letos nechyběly, 
členové fotbalového oddílu zpracovali 
1100 kg vepřových „půlek“ prasete. 

Pořadatelům i turistům přálo po-
časí, den před pochodem napadl první 
letošní sníh, cca 10 cm. Teplota kolem 
„nuly“, sluníčko i pod mrakem, bezvětří. 
Po výborné, netradiční snídani pohodo-
vá, osmikilometrová turistika „po žluté“.

Pavel Žajdlík

Na zimní turistiku se vydalo šest členů a jeden host. Foto: Archiv PŽ.
Navštívily jsme Sloupsko – 

sošůvské jeskyně, s nejdelší prohlídko-
vou trasou v Česku. Obdivovaly jsme 
krásnou krápníkovou výzdobu, hlu-
boký kaňon, pod kterým tekl potok. V 
jeskyních jsme viděly stovky přezimu-
jících netopýrů. 

Po prohlídce jsme přejely k zámku 
Rájec nad Svitavou. Ve všech zámec-
kých komnatách byly překrásné aranž-
má živých květin a kamélií. Vyslechly 
jsme také zajímavou historii zámku od 
průvodců, kteří byli nezvykle v každé 
komnatě. Po prohlídce jsme navštívily 
zámecké skleníky s více než 400 druhy 
kamélií, které rozkvétají právě začátkem 
jara.

Na závěr jsme navštívily světo-
vý unikát větrný mlýn z roku 1873 v 
Ruprechtově. Tento mlýn se dochoval, 
jako jediný na světě, který používal větr-
né kolo tzv. Halladayovu turbínu. Mlýn 
měl 3x větší výkon než klasické větrné 
mlýny.

Přestože počasí bylo dost chladné, 
místy i sněžilo, výlet byl skvělý. 

Alena Lopatová

Turistky ve Sloupsko  
– šošůvských jeskyních.  
Viděly přes 400 druhů kamélií

Turistky ve Sloupsko – šošůvských jeskyních, 
které se nacházejí na území Moravského krasu. 
Jana Trněná, Jiřina Matuštíková, Eva Martínko-
vá a Alena Lopatová. 

TURISTÉ
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Máte společnou fotku se známou osobností, sportovcem, 
hercem, zpěvákem nebo zpěvačkou? Neděláte s tím tajnosti? 
Pošlete ji (sdufka@seznam.cz), připojte krátkou informaci, kde 

Pošlete fotku s celebritou, rádi ji zveřejníme!
byla fotka pořízena, jak vznikla a kdo je jejím autorem. Rádi ji 
zveřejníme ve lhotském zpravodaji. Tady je další várka fotek, za 
které znovu moc a moc děkujeme.

Petr Gazdík, Josef Lopata a Václav Pavlas
Bývalého ministra jste mohli potkat na Silvestra u Antoníčka. Je to čes-

ký politik a pedagog hlásící se k moravské národnosti, od prosince 2021 do 
června 2022 ministr školství, mládeže a tělovýchovy ČR ve vládě Petra Fialy. 
V letech 2009 až 2014 a opět 2016 až 2019 byl předsedou hnutí Starostové a 
nezávislí.

Gabriela Soukalová a Petra Dominiková
Fotka je z letošního ročníku Jizerské padesátky. Bývalá biatlonová reprezen-

tantka běžela v pátek 10. února v rámci firemních štafet tříkilometrový úsek. Plá-
novanou padesátku si kvůli zdravotním potížím schovává jako sen do budoucna. 
Petra Dominiková byla na Bedřichově s rodinou, děti běžely Jizerskou desítku a 
manžel padesátku. „Nejprve jsem si chtěla Gabrielu vyfotit samostatně, ale ona 
navrhla, ať se vyfotíme společně,“ řekla Petra k vydařenému selfíčku.

Připravil Stanislav Dufka

Jan Kalabiška a žáci SK Ostrožská Lhota
Opora fotbalového Slovácka - obránce Jan Kalabiška se ochotně vyfotil s 

žáky naší Lhoty. Vysoký krajní obránce je odchovancem Sokola Libiš u Mělníka. 
V únoru prodloužil v Uherském Hradišti smlouvu do 30. 6. 2024. Zleva jsou: 
Matyáš Havlík, Marek Kaňa, Kryštof Vaněček, Jakub Uhříček, Petr Kolář a Ka-
teřina Pokorná.

Gabriela Soukalová a Petra Dominková 
při letošní Jizerské 50. Foto: RD.

Foto:Josef Havlík

CELEBRITY
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SPORT

Hokejisté titul nezískali.  
I tak je to největší úspěch  
v historii, řekl předseda
Hokejisté naší Lhoty odehráli první březnovou sobotu 
nejdůležitější zápas ve své krátké historii. Ve finále AHL 
(Amatérské hokejové ligy) se postavili týmu z Korytné. 
V úžasné atmosféře, kterou vytvářeli z valné většiny fa-
noušci naší Lhoty, podlehli lepšímu soupeři 2:9.

„Podali jsme bojovný výkon, ale soupeř byl v mnoha aspek-
tech lepší. Pro nás je obrovský úspěch, že jsme se do finále vů-
bec dostali. Za stavu 1:3 jsme měli nějaké šance, mohli jsme se 
dotáhnout, ale soupeř okamžitě odskočil další brankou. Měli 
jsme i smůlu, nastřelili jsme dvě tyčky za sebou. To měly být 
góly,“ dobře věděl hrající předseda HC Ostrožská Lhota Ríša 
Dominik.

Druhá třetina byla vlastně kopií úvodního dějství. Korytná 
kontrolovala hru a nepřipustila žádné drama. „Kvalita byla na 
straně soupeře. Finále je pro nás největší úspěch v dosavadní 
historii klubu. Chtěl bych poděkovat fanouškům. Byla to bom-
ba, hráli jsme v super atmosféře. Pro všechny to byl parádní 
zážitek,“ zakončil hodnocení Ríša Dominik. 

Jeho protějšek, kouč Korytné Radek Kužela, viděl finále 
takto. „Zápas se hrál ve vysokém tempu, byl vyhecovaný, obě 
mužstva byla nebezpečná. Myslím, že rozhodla už první třeti-
na. My jsme dali čtyři góly a naše mužstvo se uklidnilo.  Lhota 
dala gól a dvě tyčky. Hráči, kteří měli na obou stranách tvořit 
hru – to byli ti nejlepší hokejisté, byli na naší straně víc pro ko-
lektiv. Nejlepší hráči soupeře hráli příliš individuálně. Celkově 
byla na naší straně větší kvalita,“ prohlásil Kužela.

Finále:
HC Korytná - HC Ostrožská Lhota 9:2 (4:1, 4:1, 1:0)

Branky za Lhotu: Zemčík a Hudák. Finálový zápas se hrál 
v Uherském Brodě.

Ohlasy po zápase:
Roman Tuháček – starosta obce. Je to úžasný a historický 

úspěch
Bylo vidět, že kluci bojovali ze všech sil, výsledek vůbec 

nevadí. Druhé místo v této lize je úžasný a historický úspěch. 
Věřím, že podobně budou bojovat i v dalších sezonách – moc 
jim fandím a přeji jim další podobné úspěchy. Také jim děkuji 
za reprezentaci Lhoty. Velké poděkování patří také našim fa-
nouškům, kteří vytvořili parádní atmosféru.

Josef Dominik, fotbalový trenér a hokejový odborník – 
Bylo neskutečné, co vytvořili fanoušci Lhoty. To bylo jako na 
Kometě 

Předseda hokejistů Richard Dominik byl s finálovou účastí spokojený.

Na finále nesměl scházet starosta Roman Tuháček. 

Na play off se kluci semkli. Finále je pro Lhotu fantastický 
úspěch. Finále je finále, je jenom jedno. To jsem říkal už před 
třinácti lety, když jsme hráli finále fotbalového poháru. Kluci se 
tenkrát také semkli. Bylo neskutečné, co vytvořili fanoušci Lho-
ty. Na stadionu v Brodě to bylo jako na Kometě, když byla v nej-
větší slávě. Bojová nálada byla už v autobuse. Co se týká zápasu, 
tak soupeř byl po všech stránkách lepším týmem. Byl výborný 
hokejově, bruslařsky, perfektně fyzicky připravený tým. Sleduji 
je, hrají už několik sezon ve stejné sestavě.

     Stanislav Dufka
Reprezentovali ve finále Ostrožskou Lhotu: René Schwarz, 

Libor Hamrla, Vojtěch Šuránek, Roman Gábr, Petr Vaší-
ček, Josef Fojtík, Ladislav Švejcar, Richard Dominik, Adam 
Hamrla, Zdeněk Zemčík, René Hamrla, Michal Boček, Ma-
rek Hudák, Josef Havlík, kustod Kryštof Kunovský. 

Hráči, kteří odehráli alespoň jeden zápas v úspěšné sezoně 
202/2023: Jiří Dominik, Ondřej Šuránek, Šimon Lekeš, Jakub 
Lekeš, Miroslav Dominik
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Vánoční badmintonové klání, ve 
kterém se dvojice losovaly, vyhrál nej-
mladší pár Kryštof Gabriel a Tomáš 
Kapusta. V celkovém součtu bylo obě-
ma borcům 39 let.

Tradičního turnaje se zúčastnilo cel-
kem devět dvojic.Pořadatelé je rozdělili 
do dvou skupin, první čtyři dvojice po-
stupovaly do vyřazovacích bojů.

Vánoční turnaj v badmintonu vyhrál nejmladší pár
Vítězná dvojice porazila ve finálo-

vém duelu domácí smíšený pár Zdeněk 
Machala, Soňa Ratajská 2:0. 

Hlavní pořadatel Zdeněk Machala 
vyhlásil po téměř pětihodinovém klání 
na závěr ještě individuální ocenění. 

Nejstarším párem turnaje byl vyhlá-
šen Dalibor Gabriel a Mirka Malušková, 
kterým bylo dohromady 110 let. Tato 

Tradičního turnaje se zúčastnilo celkem devět dvojic. Foto: Archiv SD.

dvojice brala pomyslnou bronzovou me-
daili.

Skokankou roku se stala snaživá 
Helena Kaláčová. Ocenění dostala Petra 
Machová, která se na kurt vrátila po ma-
teřské dovolené. Za dlouholetou organi-
zaci turnaje byl oceněn Zdeněk Ramon 
Machala. 

 Std

Neskutečnou podporu fanoušků Lhoty měl hokejový tým v Uherském Brodě. Foto: 3 x Stanislav Dufka
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Na start Jizerské 10 se postavily Alka a Julča Dominikovy.  
Foto: Petra Dominiková..

SPORT

Jizerská padesátka je nejslavnější a nejznámější český 
závod v běhu na lyžích. Muži jej jezdí už od roku 1968, 
ženy pak od roku 1991. Kromě domácích borců se na 
startu vždy sejde také světová špička dálkových běžců.

V letošním 56. ročníku měla po roce znovu zastoupení 
naše Lhota.

Na start se postavili: Petr Ratajský (startovní číslo 4259), 
který doběhl v nejlepším čase 05:19:33. Ondřej Šuránek (4379), 
Ríša Dominik (4098), Stanislav Dufka (4889), Jan Opletal 
(4051), Dalibor Gabriel (4756) a Pavel Valčuha (4700).  

Sdružení lhotských běžkařů bylo zapsáno 
ve startovní listině jako SLOVÁCKÝ SKI LAUF 
TÝM OSTROŽSKÁ LHOTA. Jako realizační 
tým závodníky doprovázeli: Ivoš Žajdlík, Broněk 
Zámečník a Pavel Malušek.  

Na stadionu v Bedřichově se nekoná pou-
ze závod Jizerská 50, ale také další doprovodné 
závody v běhu na lyžích na různě dlouhých tra-
sách. Den před hlavním závodem startovala na Jizerské desítce 
rodina Dominikova. Na start se postavil Richard a jeho dcery 
Alka (8328) a Julča (8327), všechny povzbuzovala maminka Pe-
tra. Holky doběhly ve skvělém čase – něco málo přes hodinu a 
patnáct minut.

V letošní ročníku závodům počasí moc nepřálo. Hlavně 
v sobotu a neděli byly dešťové přeháňky, sníh byl mokrý, bylo 
problém lyže dobře namazat.

Ohlasy po závodě:
Petr Ratajský (1972) - 05:19:33. Celkové pořadí: 2 986.
Dva roky mně to z různých důvodů nevyšlo, tak jsem rád, 

že jsem Jizerskou padesátku konečně absolvoval. Bylo to nároč-
nější, než jsem čekal, hlavně z důvodů terénu a špatného počasí. 
Pokud by bylo lepší počasí, tak myslím, že bych Jizerskou mohl 
zaběhnout pod pět hodin. Na příští ročník to chce ještě víc po-
trénovat, hlavně běhat delší tratě.

Ondřej Šuránek (1985) – 5:20:12. Celkové pořadí: 3 008.
Z časových důvodů byla moje letošní příprava na Jizerskou 

mizerná, ale jsem spokojený. Měl jsem zhruba o deset minut 
lepší čas jako v loňském roce. Když jsem viděl před závodem ty 
podmínky, tak jsem si myslel, že to bude opačně.

Ríša Dominik (1980) – 5:39:06. Celkové pořadí: 3 405. 
Měl jsem před závodem nějaké zdravotní problémy. S mým 

výkonem jsem spokojený. Jsem rád, že jsem to dal v takovém 
čase, v jakém jsem to dal. Jsem spokojený také s tím, že tady 
se mnou byla celá moje rodina. Holky daly Jizerskou desítku a 
všichni máme medaile. Byl to super víkend.

Lhoťané na Jizerské 50. Slavný lauf zvládli všichni
Stanislav Dufka (1962) – 5: 53:15. Celkové pořadí: 3 678.
Chtěl jsem Jizerskou zajet pod šest hodin, což se podařilo, 

takže můžu být spokojený. Myslím, že velkou roli hrály dobře 
namazané lyže, nechal jsem to odborníkům, to se bohatě vy-
platilo. Pokud mám být upřímný, tak jsem čekal, že závod bude 
ještě náročnější. 

Dalibor Gabriel (1970) – 6:19:43. Celkové pořadí: 4 044.
Jel jsem závod poprvé, vůbec jsem nevěděl do čeho jdu. Te-

rén byl dost těžký, s výkonem a časem jsem spokojený. Poslední 
jsem nebyl, předběhl jsem i Koháka. Bylo to hodně náročné, 

ale parádní.

Jan Opletal (1972) – 6:27:03. Celkové pořa-
dí: 4 089.

Jizerská byla super, jen byl špatný sníh. S vý-
konem jsem spokojený, bez problémů jsem ujel 
celou trať. Kvůli podmínkám jsem měl špatný 
čas, lyže nahoru podkluzovaly a dole nejely. Příští 

rok bych chtěl jet znovu.
Pavel Valčuha (1972) – 6:40:50. Celkové pořadí: 4 210.
Měl jsem na ruce ortézu, ale to můj výkon neovlivnilo. Sníh 

byl mokrý, terén těžký, jelo se špatně, ale při sjezdech to zase 
brzdilo, nemám sjezdy moc rád, takže mně to vyhovovalo. S 
časem i výkonem jsem spokojený, zajel jsem skoro stejný čas 
jako loni. Cíl jsem si splnil.

Stanislav Dufka
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Všichni Lhoťané zdárně v cíli Jizerské 50. Zleva nahoře: Jan Opletal, Pavel Valčuha, Ríša Dominik, Ondřej Šuránek. Zleva dole: Dalibor Gabriel, Stanislav 
Dufka a Petr Ratajský. Foto: SLOVÁCKÝ SKI LAUF TÝM OSTROŽSKÁ LHOTA.

Zima opět uběhla 
velmi rychle a tenisté 
se těší na zahájení an-
tukové sezony. Činnost 
zahajujeme v sobotu 1. 
dubna první jarní bri-
gádou. Čeká nás úklid 

tenisového areálu a nátěr sloupků včet-
ně těch, které slouží k osvětlení kurtů a 
jsou sedm metrů vysoké. Z toho důvodu 
budeme stavět lešení, které nám zapůjčí 
obecní úřad ze sportovní haly. 

Venkovní tréninky pro děti zahájíme 
v posledním dubnovém týdnu. Bude se 
na nich pravidelně střídat 26 dětí pod 
dohledem Ondry Turčina, Táni Goliášo-
vé a Pavla Turčina. 

Rok 2023 v tenisovém klubu
Pro tento rok máme naplánova-

ných 11 turnajů – v závorce jsou uvede-
ni organizátoři turnaje:

6. květen – O pohár Františka Ko-
tačky, čtyřhra muži (Zdeněk Kotačka, 
Martin Hubík)

20. květen – Májový turnaj, dvouhra 
muži (Viktor Malina, Pavel Turčin)

10. červen – Antonínkový turnaj, 
čtyřhra muži (Pavel Valčuha, Dalibor 
Gabriel)

24. červen – Turnaj ve smíšené 
čtyřhře (Barča Pokorná, Jitka Turčinová)

19. srpen – Turnaj veteránů (Zdeněk 
Kotačka, Leo Pippal)

26. srpen – Mistrovství Lhoty, dvou-

hra ženy (Pavel Turčin)
1. září – Mistrovství Lhoty, dvouhra 

muži (Petr Lopata, Pavel Turčin)
16. září – O pohár starosty obce, 

dvouhra žáci (Ondra a Pavel Turčinovi)
23. září – Burčákový turnaj, čtyřhra 

muži (Josef Fojtík, Petr Lopata)
18. listopad – Rybníček cup, dvou-

hra muži a ženy, trénink žáci – ve Starém 
Městě (Pavel a Ondra) 

Dále se budeme již tradičně aktiv-
ně spolupodílet na uspořádání Dne dětí 
pod patronátem Obecního úřadu v Os-
trožské Lhotě v sobotu 3. června. Opět 
uspořádáme ve druhém týdnu velkých 
prázdnin tenisový kemp pro děti. S nej-
větší pravděpodobností se letos také zú-
častníme jako tenisový tým Gulášfestu s 
hlavním kuchařem Josefem Fojtíkem .

Pavel Turčin, předseda TK
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Předposlední lednovou sobotu 
byla v sousedním Hluku velká sportov-
ní zpráva – volil se nejlepší sportovec 
města Hluk. Jedno z ocenění si odnesl 
také Lhoťan Ondřej Matuštík, který má 
v žácích střídavý start právě za Hluk a 
za naší Lhotu.

Tady je jeho profil, který zazněl v 
sobotním večeru.

Ondřej Matuštík - fotbal
Podle slov maminky, byla už od mala 

Ondrova nejoblíbenější hračka na světě 
balon. Za vzor měl tatínka, který hrával 
za Ostrožskou Lhotu, Hluk a Kunovi-
ce. A právě tatínek byl ten, který Ondru 
přivedl v šesti letech poprvé k fotbalu v 
Ostrožské Lhotě. Tam Ondra hrál za pří-
pravku a v létě 2019 přestoupil do Spar-
taku Hluk, kde se připojil k mladším žá-
kům. Ondra, i přes svůj malý vzrůst, patří 
k hráčům, které na hřišti nejde přehléd-
nout. Mezi jeho přednosti patří obrovská 
bojovnost, práce s míčem a skoro nevy-
čerpatelný fyzický fond. Na tréninku i v 
zápase patří Ondra k největším dříčům, 
a proto taky byl v ml. žácích motorem ce-

Očima trenéra Richarda Dominika:
„Ondřej Matuštík je útočník, chce 

střílet góly, je to bojovník k pohledání. 
Za každou cenu chce vyhrát každý zá-
pas. Strhává svou vítěznou mentalitou 
mužstvo, ale také dokáže být na spolu-
hráče hodně přísný.

 Na fotce je Ondřej Matuštík s místostarostou Hluku Ondřejem Kotačkou. Foto: Libor Kopl.

lého mužstva. A se sedmi góly byl v jarní 
části soutěže také druhý nejlepší střelec 
týmu. Přesun do starších žáků Ondrovi 
nedělal žádný problém, a i tam patří k 
největším bojovníkům na hřišti, i když 
proti němu stojí starší a urostlejší hráči.

Autor..

Talent roku hluckého fotbalu je z naší Lhoty

Dalším zastavením turnajů Slovác-
ké mariášové unie byla naše Lhota. Mů-
žeme klidně napsat, že už tradičně se 
milovníci mariáše scházejí každoročně 
v Hospůdce na hřišti. První únorovou 
sobotu se jich do Lhoty sjelo 37. Spor-
tovní mluvou bylo téměř vyprodáno. 

Na úvod všechny přítomné přivítal 
jeden z hlavních organizátorů Jakub Do-
minik. Naše Lhota měla v turnaji čtyři 
zástupce. Velký favorit byl Bohuš Domi-
nik, který letos vyhrál turnaj v Březolu-
pech a také ve slovenské Nevšové. „Po-
zor, doma není nikdo prorokem. Záleží, 
jak ti půjde karta. Doma se mně nikdy 
moc nedařilo,“ svěřil se před turnajem.  
Jeho předpověď mu vyšla. Skončil na 15. 
místě. 

Mariášová liga znovu v naší Lhotě. Vítěz je z Veselí. 

Zrcadlo výsledků: 
1. Pavel Hána – Veselí nad Moravou. 2. Jiří Slavík -Vnorovy.  
3. Bedřich Bartac – Česká republika. 4. Jakub Dominik – Ostrožská Lhota.  
9. Vít Lopata – Ostrožská Lhota.15. Bohuš Dominik a 32. David Bezděk - oba 
Ostrožská Lhota.

Nejlepší umístění z našich 
borců dosáhl Jakub Dominik, 
skončil na nepopulární čtvrté 
pozici. Skvěle si vedl Vít Lo-
pata. „Moje nejlepší umístění 
v kariéře a krásné deváté mís-
to,“ hlásil spokojeně. 

Všechny přítomné po-
zdravil a ceny předal starosta 
obce Roman Tuháček.

Stanislav Dufka
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V horním článku  jsme psali o ži-
votním úspěchu Víta Lopaty v mariášo-
vé lize. Na turnaji, který se konal v naší 
Lhotě, skončil v obrovské konkurenci na 
9. místě. To už neplatí. Další týden mu 
přinesl nový životní úspěch.

Senzačním triumfem Víta Lopaty 
skončil další turnaj Slovácké mariášové 
unie v Moravském Písku. Jednalo se o 
jedenácté klání v aktuální mariášové se-
zoně. Nejlepším umístěním Víta Lopaty 
bylo do první březnové soboty dvakrát 
deváté místo. Turnaj v Moravském Písku 
byl neobvykle vyrovnaný.

„Vyhrál jsem tři kola z pěti, ve zbylých 
dvou jsem skončil druhý a získal tak 21 z 
25 možných bodů. Druhý i třetí v pořadí 
na tom byli úplně stejně, a tak rozhodoval 
až celkový počet peněz, na které jsem byl 
o kousek lepší než druhý hráč v pořadí,“ 
popisoval turnaj šťastný vítěz.

Jak už jsme zmiňovali, tak dosavad-
ním nejlepším umístěním Víta Lopaty 
bylo deváté místo. Z této pozice se dostal 
rovnou na nejvyšší stupínek.

„Věřil jsem, že jednou přijde den, 
kdy se to sejde a bude z toho bedna. Že 
se nakonec podařilo první místo je o to 
příjemnější. Vzhledem k tomu, že moji 
mentoři jsou v této krásné karetní hře 
Bohušek s Kubou Dominikovi, které ne-
jen já považuji za mistry v oboru. Jsem 
moc rád, že jsem jim jednou neudělal 
ostudu,“ pochválil své rádce a učitele, 
kteří tentokrát skončili na 13. a 24. místě. 
Na závěr Vít Lopata ještě dodal.

„Ve finále je ale největší odměnou 
potlesk a uznání lidí, kteří mě v drtivé 
většině přijali mezi sebe. Jak herně, tak 
hlavně lidsky. Začátky mezi matadory, 
kteří se této hře věnují i několik desítek 
let, nebyly vůbec snadné. Dnes už se mi 

Senzačním triumfem Víta Lopaty skončil další 
turnaj Slovácké mariášové unie v Moravském 
Písku. Foto: 2x Stanislav Dufka

Paráda! Vít Lopata vyhrál mariášový turnaj  
v Moravském Písku

ovšem před prvním rozdáním ruce "to-
lik" netřepou.“

Stanislav Dufka

SOBOTA 22. 4. 2023 OD 14.00

ź registrace od 14.00 hod.

ź první start v 14.15 hod. 

ź poslední start v 15.00 hod.

ź registrace, start a cíl v Muzeu Na Mlýně,
ulice Rybníky 105

ź trať dlouhá 3,5 a 7 km

ź zúčastnit se mohou celé rodiny, 
věk není omezen, vhodné pro kočárky, 
koloběžky i domácí mazlíčky

ź občerstvení zajištěno

DOLNÍ NEMCÍ

Výtěžek bude věnován 
na podporu činnosti 

Domácího hospice Antonínek.

PROGRAM:
14.00 sjezd motorek
15.00 mše sv. - celebruje P. Eliáš Paseka OFM
16.00 žehnání motorek

4.  POUTMOTORKARSKA
NA SVATÉM ANTONÍNKU 

ˇ ˇ´ ´

20. května 2023
Blatnice pod Svatým Antonínkem

Na závěr se uskuteční vyjížďka do okolí pod vedením  

Pořádá společenství RUAH ve spolupráci s bratry františkány a Saint Anthony MC

Saint Anthony MC

Hudební doprovod: Spoločenstvo Premenenia z Topoľčan 







Statistika obyvatel 
za rok 

2022

Ostrožská Lhota

Zpracovala Hana Havlíková

1.488

1.226

262

75

11

24

44

5

15

17

14

19

Celkový počet obyvatel

Dětí

Dospělí nad 80 - 89 let 

Uzavřené sňatky,  
církevní 2, občanské 3 

Dospělí, z toho  
mužů 604 a žen 622

Zemřelí

Dospělí nad 90 let 

Cizinci

Průměrný věk

Narození v obci 

Přihlášeni k pobytu

Odhlášení z obce


